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Chcą zamknięcia ośrodka

\\\ GÓRA KALWARIA

Mieszkańcy gminy Góra 
Kalwaria zbierają podpisy  
pod listem do ministra 
MSWiA, w którym po 13 latach 
funkcjonowania Ośrodka  
dla Cudzoziemców w Lininie 
proszą o jego zamknięcie. 
Dlaczego?

Osprawie Ośrodka w Lininie zrobi-
ło się głośno 5 kwietnia, kiedy w 

szkole w Coniewie doszło do narusze-
nia nietykalności cielesnej nauczycie-
la. Pedagog został zaatakowany przez 
mężczyznę narodowości czeczeńskiej. 

\\\   Ustalenia policji a relacje 
świadków

– W biały dzień w godzinach naj-
wyższego szczytu w szkole w Coniewie 
do budynku wdarło się dwóch doro-
słych mieszkańców Ośrodka i zaata-
kowało nauczyciela oraz ochroniarza 
na oczach dzieci. Przerażone dzieci 

zostały zamknięte w klasach, których 
nie pozwolono im opuścić, podczas gdy 
napastnicy podchodzili do okien, stukali 
i krzyczeli: „ja tiebia ubiju” i agresywnie 
odnosili się do obecnych w szkole ro-
dziców – piszą mieszkańcy w liście do 
ministra Błaszczaka.

Mieszkańcy skarżą się również na 
działania policji, która do szkoły przy-
jechała dopiero po kilku telefonach, nie 
zatrzymała sprawców, a w dodatku zo-
stawiła ich na terenie szkoły. 

– Policjanci, którzy już po kilkuna-
stu minutach od zgłoszenia znaleźli się 
na terenie szkoły, ustalili nie tylko prze-
bieg incydentu, z którego wynikało, że 
naruszona została nietykalność cielesna 
nauczyciela szkoły i pracownika ochro-
ny, ale również zabezpieczyli nagrania 
z kamer monitoringu i ustalona zosta-
ła tożsamość wszystkich uczestników 
zajścia – pisze natomiast komisarz Ja-
rosław Sawicki z KPP w Piasecznie w 
komunikacie z 2 maja.

Policja ustaliła także, że w dniu incy-
dentu w szkolnym autobusie dwaj ucz-
niowie posprzeczali się. Jednym z nich 
był chłopiec mieszkający w Ośrodku. 
Poinformował on o zdarzeniu rodziców, 
a ci przybyli do szkoły wraz ze swoim 
kuzynem.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Właśnie w ten sposób 
mieszkańcy wyrazili swoje 
niezadowolenie.

K onfliktu związanego z miejscowym 
planem zagospodarowania prze-

strzennego obszaru północno-zachod-
niej części miasta Konstancin-Jeziorna 
ciąg dalszy. Część mieszkańców sta-
nowczo sprzeciwia się uchwaleniu do- 
kumentu, który ich zdaniem spowo-
duje komunikacyjny koszmar i sprawi, 

że w gminie powstanie drugi Józefo- 
sław, pozbawiony jakichkolwiek prze-
strzeni publicznych. W związku z tym 
Rada Miejska Konstancina-Jeziorny 
podjęła decyzję o zdjęciu z porządku 
obrad projektów uchwał w tej spra- 
wie (wniosek poparło 11 radnych). 
Działanie radnych nie spodobało się 
jednak właścicielom działek przy jed- 
nej z ulic, którzy postanowili na niej 
ustawić blokadę. Na uchwalenie miej-
scowego planu czekają oni blisko 20 lat, 
nie mogą się budować ani sprzedawać 
działek.

Ośrodek dla Cudzoziemców w Lininie znajduje się w środku lasu

Zdaniem części osób jest to próba „szantażu”

Zablokowali 
drogę

Referendum?
\\\ POWIATR E K L A M A

dokończenie 
na str. 3

czytaj 
na str. 6

dokończenie na str. 4
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\\\ URSYNÓW

ZTM ogłosił właśnie przetarg 
na opracowanie koncepcji 
i studium wykonalności 
parkingu Park&Ride przy stacji 
Warszawa Jeziorki. Parking 
docelowo ma powstać za środki 
unijne.

K oncepcję architektoniczno-bu-
dowlaną wykonawca ma stworzyć  

w 45 dni od daty podpisania umowy,  
a studium w 80 dni.

Nie wiadomo na razie czy parking 
będzie naziemny czy wielopoziomowy. 
Wykonawca koncepcji ma przewidzieć 
w niej dwa warianty: parkingu naziem-
nego płaskiego i nadziemnego kubatu-
rowego ze wskazaniem najkorzystniej-
szego pod względem funkcjonalnym, 
ekonomicznym i dostępności. 

Wykonawca będzie musiał m.in. 
przeprowadzić analizę popytu oraz 
oszacować liczbę miejsc parkingowych. 
Koncepcja będzie uwzględniać zago-
spodarowanie terenu i stałą organiza-

cję ruchu. Wykonawca poza koncepcją 
architektoniczno-budowlaną obiektu 
ma określić szacunkowy kosztorys prac 
projektowych i robót budowlanych. 

Koncepcja zostanie wykorzystana 
do ogłoszenia przetargu na wykonawcę 
inwestycji.

Natomiast studium wykonalności 
posłuży m.in. do sporządzenia wniosku 
o dofinansowanie projektu ze środków 
Unii Europejskiej w ramach Regionalne-
go Programu Operacyjnego Wojewódz-
twa Mazowieckiego 2014-2020.

W studium znajdzie się m.in. wstęp-
na analiza całego przedsięwzięcia, har-
monogram rzeczowo-finansowy oraz 
analiza możliwości zastosowania odna-
wialnych źródeł energii. ZTM zobowią-
zuje w przetargu wykonawcę do przed-
stawienia zaproponowanych rozwiązań 
mieszkańcom podczas dwóch spotkań 
konsultacyjnych. W spotkaniach będzie 
brał udział ZTM.

Na tym etapie niemożliwe jest 
stwierdzenie, kiedy parking powstanie, 
zapewne w przeciągu kilku lat.

Joanna Grela

\\\   Nowa Poczta
We wtorek 9 maja otworzono nową placówkę Poczty Polskiej w Pia-

secznie. Placówka działa przy ul. Jana Pawła II, naprzeciwko ulicy Ludowej. 
Otwarta jest od poniedziałku do piątku w godz. 10.00-20.00 i w soboty od 
10.00 do 13.00. Nowa placówka jest już trzynastą filią Poczty Polskiej na 
terenie gminy.

\\\   Zmarł WiesłaW Wójcik
We wtorek rano zmarł Wiesław Wójcik – radny rady miejskiej w Piasecznie 

w latach 2002-2006. Pan Wiesław dał się poznać jako człowiek nietuzinkowy, 
oddany pracy na rzecz społeczności, przedsiębiorczy. Miał 51 lat.

WYdAWCA: Jarosław Mika, j.mika@przegladpiaseczynski.pl
AdRES REdAKCJI: ul. Sierakowskiego 12a (przy skwerze Kisiela), 05-500 Piaseczno
REdAKTOR NACZELNA: Agnieszka Zofia Piechowska, 
z.piechowska@przegladpiaseczynski.pl, tel. 731–163–646
REdAKCJA: redakcja@przegladpiaseczynski.pl; Agnieszka Deja, a.deja@przegladpiaseczynski.pl
Joanna Ferlian, j.ferlian@przegladpiaseczynski.pl; Joanna Grela, j.grela@przegladpiaseczynski.pl 
współpracują: Ryszard Fajer, Rafał Lipski, Małgorzata Szturomska, Piotr Włodarczyk
Ilu stra cje: Ka ta rzy na „Waw ry ko” Waw ry ko wicz 
OpracOwanIe grafIczne/łaMANIE: Małgorzata Kulesza

REKLAMA:
Monika Komisarczyk – Dyrektor ds. Marketingu i Reklamy, tel. 501 091 480, 
reklama@przegladpiaseczynski.pl, m.komisarczyk@przegladpiaseczynski.pl

Agnieszka Małaczek – Kierownik Działu Reklam tel.: 786 202 606,  
a.malaczek@przegladpiaseczynski.pl

Monika Gwara, tel. 786 202 066, m.gwara@przegladpiaseczynski.pl

OgłOszenIa drObne: 
drobne@przegladpiaseczynski.pl, tel. 786 202 066
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AKTuALNOŚCI

Warszawa Główna w 2020?

Na PKP Jeziorki
powstanie P&R?\\\ WARSZAWA

W 2020 roku ma zostać oddany 
do użytku nowy dworzec 
Warszawa Główna Osobowa. 
PKP PLK właśnie ogłosiły 
przetarg. Tutaj mają kończyć 
bieg pociąg z Piaseczna.

PKP PLK S.A. ogłosiły przetarg na 
przebudowę stacji, która do czasów 

rozbudowy warszawskiej linii średnico-
wej pełniła funkcję głównego warszaw-
skiego dworca. Pociągi dalekobieżne 
ostatecznie przestały się na niej zatrzy-
mywać w 1976 r., rok po oddaniu do 
użytku Warszawy Centralnej. Pozostały 
jedynie te z Warki i Kielc, ale ostatni od-

jechał z Głównej w 1997 r. Od 20 lat w 
zasadzie stoi martwa, choć mieściło się 
tutaj Muzeum Kolejnictwa. Od roku w se- 
zonie letnim na peronach pocztowych 
mieści się weekendowy Nocny Market, a 
od tego roku także Stacja Muzeum, samo- 
rządowa instytucja kultury powołana 2 
lata temu przez Samorząd Wojewódz-
twa Mazowieckiego oraz PKP PLK S.A.

Warszawa Główna Osobowa jest 
stacją czołową, co oznacza, że pociągi 
kończą tutaj bieg. Według wcześniej-
szych koncepcji stawać mają tutaj po-
ciągi jadące od strony Radomia. 

Remont będzie kosztować 69 mln 
zł, a jego efektem będą dwa dwukra-
wędziowe i zadaszone perony o dł. 350 
m oraz 5 torów, w tym tor manewrowy 

oraz dwa odstawcze. Istniejący układ 
torów przeznaczony jest do rozbiórki. 
Konieczne będzie także zamontowanie 
nowych urządzeń sterujących ruchem 
oraz sieci trakcyjnej.

Powstanie kładka dla pieszych i ro-
werzystów, która połączy tory nowej 
stacji z ulicą Kolejową oraz Alejami Je-
rozolimskimi. 

Nowy układ torowy ma zostać za-
projektowany tak, aby możliwe było 
dosunięcie do niego projektowanych 
torów linii średnicowej, a układ dróg 
dojścia do peronów ma być jak najle-
piej dopasowany do istniejących i plano-
wanych przystanków innych środków 
transportu miejskiego w okolicy.

Budynek dworca Warszawa Główna 
nie zostanie zburzony.

Przy ulicy Towarowej ma natomiast 
powstać zadaszony plac dworcowy, z 
postojem taksówek, 15 miejscami 
Kiss&Ride, stacją rowerów miejskich 
oraz stojakami dla rowerów.

Konieczne będzie także wybudo-
wanie tymczasowej nastawni do stero-
wania stacją, choć docelowo Warszawa 
Główna ma być sterowana z Warszawy 
Zachodniej, kiedy powstanie tam Lokal-
ne Centrum Sterowania (LCS).

Przetarg ogłoszony został w syste-
mie Projektuj i Buduj. Składanie ofert 
trwa do 12 czerwca.

Joanna Grela

Stacja Warszawa Jeziorki na razie doczekała się przetargu na koncepcję  
parkingu 

Budynek dworca Warszawy Głównej
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\\\ P0WIAT NA SygNAlE

\\\ Policjanci podczas legitymow-
ania obywatela Ukrainy zauważyli, 
że mężczyzna odpowiada rysopisowi 
podejrzanego o dokonywanie kradzieży 
rowerów na terenie Piaseczna. Po 
przeszukaniu jego miejsca zamieszkania 

odnaleziono poszukiwany jednoślad, 
który skradziono w nocy 3 maja z jed-
nej z klatek schodowych. Rower był 
już rozkręcony na części. Dodatkowo 
policjanci zatrzymali współlokatora 
mężczyzny, przy którym znaleziono 
ponad 3 gramy marihuany.
\\\ Policjanci zatrzymali mężczyznę po-
szukiwanego dwoma listami gończymi. 
49-latek ukrywał się przed organami 
ścigania przez ostatnie dwa lata. Gdy 
nie stawił się w zakładzie karnym po 
wyroku, jaki zapadł w jego sprawie za 
udział w grupie zajmującej się rozpro- 
wadzaniem środków odurzających, 
wystawiono za nim dwa listy gończe. 
Policjanci ustalili, że mieszkaniec Pia- 
seczna przebywa na budowie osiedla 

mieszkaniowego w Warszawie. Mężczy- 
zna był zaskoczony wizytą funkcjo- 
nariuszy. Został zatrzymany i przewie- 
ziony do zakładu karnego, gdzie spędzi 
najbliższe osiem lat.
\\\ Policjanci tuż przed północą zo- 
stali wezwani na teren jednej z piase- 
czyńskich parafii. Ksiądz, który dzwonił 
na komendę, podejrzewał, że kolejny 
raz w ciągu kilku dni ktoś próbuje 
odkręcić i ukraść miedziane rynny 
znajdujące się na budynku kościoła. Nim 
przyjechała policja, duchowny zdołał 
dogonić i zatrzymać mężczyznę, który 
chciał okraść kościół. 33-latek przyznał 
się, że przez ostatnie trzy noce to on 
dokonywał kradzieży. Czeka go kara 
pozbawienia wolności do 5 lat.

\\\ W SKRÓCIE

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO

Radni zrezygnowali  
z zaplanowanej w najbliższym 
czasie modernizacji szkoły 
w Głoskowie. Szkoła musi 
poczekać… na rozbudowę.

W budżecie gminy na 2017 rok by-
ły zabezpieczone środki finanso-

we na realizację dwóch zadań dotyczą-
cych szkoły podstawowej w Głoskowie: 
blisko pół miliona złotych na moderni-
zację placówki, a konkretnie łącznika 
szkoły oraz 50 tys. złotych na projekt 
rozbudowy. Problemy z projektantem 
modernizacji wymusiły ogłoszenie ko-
lejnego przetargu na to zadanie, ale pod 

koniec stycznia kierownictwo urzędu 
zdecydowało zmienić zakres tego za-
dania.

–Z powodu reformy i konieczności 
dostosowania budynku do większej licz-
by uczniów, po analizie zakresu powyż-
szych zadań inwestycyjnych wstrzyma-
liśmy modernizację łącznika budynku 
Szkoły Podstawowej w Głoskowie – wy-
jaśnia wiceburmistrz Hanna Kułakow-
ska-Michalak. – Podjęta została decyzja 
o opracowaniu dwóch wariantów kon-
cepcji na rozbudowę szkoły. 

W związku z tym pod koniec kwiet-
nia radni zdecydowali o przesunięciu 
części środków na rok przyszły (180 tys. 
złotych), a część została przeznaczona 
na renowację terenu kolejki wąskoto-
rowej – 150 tys. złotych. 

Planowana rozbudowa ma dotyczyć 
łącznika szkoły oraz zaplecza kuchen-
nego i stołówki. Na to zadanie (doku-
mentację projektową) zabezpieczono 
w sumie na lata 2017-2018 kwotę 
329.000,00 zł.

Tekst i zdjęcie joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Konieczne poprawki na 
budowie wiaduktu w al. Kalin 
opóźnią jego otwarcie.

Budowa zakończyła się 30 marca. 
Zgodnie z deklaracjami rzeczni-

ka PKP Polskich Linii Kolejowych S.A. 
Karola Jakubowskiego inwestor miał 
kilka dni później złożyć dokumenty do 

Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego i wszyscy mieli nadzieję, 
że do końca kwietnia wiadukt zosta-
nie dopuszczony do ruchu. Okazuje się 
jednak, że dokumenty do WINB cią-
gle nie dotarły, ponieważ… konieczne  
są poprawki na budowie. Prace trwa-
ją i jak zapewnia biuro prasowe PKP  
PLK S.A., powinny się niebawem za- 
kończyć.

– Wykonawca w ciągu najbliższych 
kilku dni przekaże nam dokumenty, 

które złożymy w Wojewódzkim In-
spektoracie Nadzoru Budowlanego. Po 
ich rozpatrzeniu i zatwierdzeniu przez 
WiNB będziemy mogli oddać wiadukt 
do użytku mieszkańców. Zależy nam na 
tym, aby stało się to jak najszybciej – 
mówi łukasz Kwasiborski. 

Tekst i zdjęcie joanna Ferlian

AKTuALNOŚCI

Jeśli u siebie lub swoich bliskich za-
uważamy problemy ze skórą – su-

chość skóry, wypadanie włosów – to 
trzeba pamiętać, że są to jedne z symp-
tomów, które powinny nas skłonić do 
wizyty u specjalisty endokrynologa. 
Podobnie jest z częstym uczuciem 
zimna lub gorąca, uczuciem bicia ser-
ca, osłabieniem, złą tolerancją wysiłku, 
nerwowością, bezsennością czy obniżo-
nym nastrojem, które może wywoływać 
zła gospodarka hormonalna. Ta sama 
przyczyna może leżeć u podstaw zabu-
rzeń miesiączkowania, libido i poten-
cji. Endokrynologa warto poradzić się 
również, jeśli zmagamy się ze znaczną 
nadwagą lub utratą masy ciała. Wszyst-
kie te objawy są zwykle następstwem 
nieprawidłowego stężenia hormonów 
w organizmie. 

– Wiele niepokojących i uciążliwych 
objawów, które na pierwszy rzut oka 
trudno przypisać do konkretnej cho-

roby, może zostać wyjaśnionych przez 
doświadczonego specjalistę endokry-
nologa – mówi lek. maria Filipowicz, 
endokrynolog poradni endokryno- 
logicznej, konsultująca także pacjen-
tów Oddziału Chorób Wewnętrznych. 

– Nasi pacjenci mają możliwość sko-
rzystać z szybkiej diagnostyki zarówno 
w przychodni, jak i w szpitalu – dodaje 
lekarz.

W specjalistycznej poradni endo-
krynologicznej Szpitala św. Anny w Pia-
secznie diagnozowane i leczone są cho-
roby tarczycy i przytarczyc, przysadki 
mózgowej, nadnerczy, cukrzyca, otyłość, 
osteoporoza, zaburzenia miesiączkowa-
nia czy bezpłodność. Na miejscu można 
wykonać również wszystkie zalecone 
przez lekarza badania np. badania la-
boratoryjne lub USG. 

Do lekarza endokrynologa w po- 
radni Szpitala św. Anny nie jest potrzeb-
ne skierowanie. Wystarczy umówić się 
na wizytę. 

Równowaga 
hormonalna 

Informacja i rejestracja:  Przychodnia,  
ul. A. Mickiewicza 39, tel.: 22 735 41 00

Szpital, ul. A. Mickiewicza 39, tel.: 22 73 54 103
umawianie wizyt on-line www.emc-sa.pl

P R O M O C J A

Choroby związane z gospodarką 
hormonalną organizmu  
często dają nietypowe  
i trudne do zdiagnozowania 
objawy. Wielu pacjentów 
zgłasza się do lekarza 
endokrynologa po wielu 
miesiącach, a nawet latach 
borykania się z różnorodnymi 
dolegliwościami. 

Później, 
ale lepiej

Rosnąca liczba uczniów z okolicznych wsi oraz reforma edukacji wymuszają 
rozbudowę

Na wiadukcie trwają ostatnie prace

R E K L A M A

Pod koniec kwietnia wiodąca od 
Ogrodu Botanicznego do ulicy Sa-
neczkowej ulica Muchomora stała się 
nieprzejezdna. Na popularnej wśród 
rowerzystów ścieżce (wytyczony zo-
stał na niej niebieski szlak rowerowy) 
stanęły betonowe bariery, przy których 
znajdują się tabliczki z napisem „Teren 
prywatny. Wstęp i wjazd wzbronione”. 
Na działkach wycinane są duże ilości 
drzew. Co ciekawe, w Systemie Infor-
macji Przestrzennej Gminy Konstancin-
-Jeziorna ulica Muchomora figuruje jako 
droga gminna, jednakże według miesz-
kańców gmina nie wykupiła gruntów 
pod ulicą.

– Gmina nielegalnie wyznaczyła na 
Muchomora szlak rowerowy, a teraz nie 

chce przyjąć planu dla tego terenu, unie-
możliwiając właścicielom pobudowanie 
się na swoich działkach, na co czekają 
od 20 lat. Mówimy tu o kilkunastu, max. 
30 domach przy ulicy Muchomora, któ-
rych wpływ na ruch drogowy w ulicy 
Borowej będzie niezauważalny oraz o 
dwóch terenach położonych przy Bo-
rowej/Prawdziwka. Jak wejdzie plan 
dla tego terenu, to Muchomora zostanie 
drogą publiczną i bariery znikną – w 
przeciwnym wypadku cały teren może 
wkrótce zostać ogrodzony i powstanie 
kolejne zamknięte osiedle w Konstan-
cinie, na podstawie warunków zabudo-
wy. Do tego prowadzi upór i 20-letnie 
lekceważenie prawa własności innych 
osób – pisze mieszkaniec na jednym 

z portali społecznościowych. – To nie 
jest szantaż, który ma doprowadzić do 
uchwalenia „nieprzemyślanego planu”, 
tylko ochrona naszej własności i próba 
zwrócenia szerszej uwagi na problem 
– dodaje.

Przeciwnicy uchwalenia planu w 
obecnym kształcie wskazują z kolei, że 
interesy mieszkańców da się pogodzić, 
a cierpliwość i współpraca opłaci się im 
wszystkim.

Jak potoczą się losy miejscowego 
planu? 17 maja odbędzie się posie-
dzenie Komisji ładu Przestrzennego 
i Spraw Komunalnych, na którym po-
nownie będzie omawiany drugi oraz 
trzeci etap, a później – 31 maja – sesja 
rady miejskiej. Z naszych informacji wy-
nika, że burmistrz Kazimierz Jańczuk 
oraz przewodniczący rady Andrzej Cie-
ślawski aktywnie przekonują radnych 
do poparcia planu.

Tekst i zdjęcie rafał Lipski

Zablokowali drogę

Jeszcze poczekamy

dokończenie ze str. 1
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Zapytaliśmy rzecznika prasowe-
go Urzędu do spraw cudzoziemców, 
jakuba Dudziaka, o to, jak Urząd 
zareagował na zdarzenie w szkole 
oraz jak wygląda działalność prein-
tegracyjna Urzędu. Poniżej jego od-
powiedź.

Urząd do Spraw Cudzoziemców zo-
stał poinformowany o incydencie przez 
Radę Rodziców szkoły w Coniewie. Pra-
cownik Ośrodka dla cudzoziemców w 
Lininie natychmiast udał się na miejsce, 
aby sprawdzić, co się wydarzyło. Jeszcze 
tego samego dnia na terenie Ośrodka 
zorganizowano spotkanie ze wszyst-
kimi rodzicami dzieci uczęszczających 
do szkół. Dotyczyło ono przede wszyst-
kim przypomnienia zasad zachowania 
w szkole i autobusie szkolnym. Cudzo-
ziemcy mieszkający poza Ośrodkiem w 
Lininie, którzy brali udział w incydencie, 
zostali wezwani na rozmowy dyscypli-

nujące. 12 kwietnia pracownik Ośrodka 
w Lininie odbył wizyty we wszystkich 
szkołach, do których uczęszczają dzieci 
cudzoziemców. Urząd do Spraw Cu-
dzoziemców jest w stałym kontakcie 
z władzami Góry Kalwarii, Dyrektorem 
Szkoły w Coniewie oraz Radą Rodziców. 
Instytucją właściwą do wyjaśnienia 
okoliczności i przebiegu zdarzenia jest 
policja. W przeszłości dochodziło do po-
jedynczych incydentów między dziećmi, 
które były rozwiązywane polubownie.

Cudzoziemcy ubiegający się o 
ochronę międzynarodową w Polsce 
podczas trwania procedury są objęci 
pomocą socjalną (m.in. zakwaterowa-
nie, pomoc finansowa, opieka zdrowot-
na) zapewnianą przez Urząd do Spraw 
Cudzoziemców oraz działaniami prein-
tegracyjnymi. Mają oni do wyboru pobyt 
w ośrodku lub samodzielne utrzymanie 
się (poza ośrodkami) przy pomocy fi-

nansowej otrzymywanej od Urzędu do 
Spraw Cudzoziemców. Od początku po-
bytu w Polsce cudzoziemcy przechodzą 
kursy informacyjne na temat obowiązu-
jących w kraju praw, zasad i obyczajów 
oraz kultury. Otrzymują także specjalne 
informatory mające na celu łatwiejsze 
odnalezienie się w polskich realiach. 
Małoletni cudzoziemcy objęci wnioska-
mi o udzielenie ochrony uczęszczają do 
szkół publicznych. Najmłodsze dzieci 
mają natomiast zapewnione zajęcia 
przedszkolne w ośrodkach. Dorośli 
mogą korzystać z bezpłatnych lekcji 
języka polskiego. W ramach działań 
preintegracyjnych Urząd do Spraw 
Cudzoziemców współpracuje z organi-
zacjami pozarządowymi, które pracują 
z cudzoziemcami przebywającymi w 
ośrodkach. Organizowane są także dni 
otwarte dające lokalnej społeczności 
możliwość poznania cudzoziemców 
oraz sposobu funkcjonowania placó-
wek.

AKTuALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Użytkownicy garaży przy ul. 
Mleczarskiej nie mogą się 
doprosić utwardzenia drogi.

T uż obok torów kolejowych przy ul. 
Mleczarskiej w Piasecznie znajdują 

się garaże, które mieszkańcy dzierżawią 
od gminy. Niestety prowadząca do nich 
gruntowa droga jest w fatalnym stanie. 
Wielkie dziury po każdym deszczu wy-
pełnia woda. Skontaktował się z nami 
jeden z użytkowników garaży zdegu-
stowany ciągłym odwlekaniem przez 
gminę naprawy nawierzchni. Powinien 
się tym zająć Wydział Infrastruktury i 
Transportu Publicznego.

– Pan Rasiński obiecywał, że zosta-
nie to zrobione jeszcze w ubiegłym roku, 
a nadal nic się nie zmieniło – skarży się 

czytelnik. – My naprawdę nie oczekuje-
my, że ktoś nam to wyasfaltuje, wystar-
czy zasypać dziury tłuczniem. Przecież 
to nie jest jakaś kosztowna inwestycja, 
a płacimy gminie tysiąc złotych rocznie 
– nie kryje irytacji.

Naczelnik Wydziału Infrastruktu-
ry i Transportu Włodzimierz Rasiński 
opieszałość tłumaczy przede wszystkim 
warunkami pogodowymi.

– Na razie niczego nie możemy 
utwardzić, czekamy na lepszą pogodę – 
informuje. Dodaje też, że problemem z 
drogą między garażami wynika przede 
wszystkim z braku odwodnienia. – Do-
póki woda nie wsiąknie, zawsze będą 
tam kałuże, a utwardzenie pomoże tylko 
na chwilę, bo kierowcy kręcą w miejscu, 
żeby wyjechać i rozjeżdżają drogę od 
nowa – podsumowuje. Deklaruje jednak 
utwardzenie drogi tłuczniem. 

– Ale na pewno nie w pierwszej 
kolejności, muszę zacząć od większych 
dróg – zaznacza.

Tekst i zdjęcie joanna Ferlian

\\\ KOMENTARZ

Policjanci z wydziału kryminalne-
go 2 maja zatrzymali w mieszkaniu w 
Piasecznie 23-letniego mężczyznę po-
chodzącego z Czeczenii. Przedstawio-
no mu zarzut naruszenia nietykalności 
cielesnej funkcjonariusza publicznego.

– Pochodzący z Czeczenii mężczy-
zna, składając wniosek azylowy w 2015 
roku, złamał go i wyjechał do Niemiec, 

skąd został deportowany. W związku z 
powyższym w tej sprawie została uru-
chomiona procedura kontroli legalności 
jego pobytu na terenie Polski, co może 
zdecydować o jego ewentualnej depor-
tacji – informuje kom. Jarosław Sawicki.

\\\   Bezpieczeństwo dzieci jest 
najważniejsze

W liście do ministra, który opub-
likowało na swoim facebookowym 
profilu Stowarzyszenie Rodzin Polska 
Pamięć i Tożsamość z Podgóry, znane 
w Górze Kalwarii m.in. z organizacji 
spotkania z Grzegorzem Braunem oraz 
współorganizowania wraz z Ruchem 
Narodowym i ONR manifestacji prze-
ciwko przyjmowaniu do Linina uchodź-
ców z Azji i Afryki, mieszkańcy piszą: 
„[prośbę] motywujemy (…) troską o 
bezpieczeństwo naszych dzieci, które 
w wyniku obowiązującego prawa, są 
skazane na uczęszczanie do szkół wraz 
z dziećmi uchodźców”.

O bezpieczeństwo dzieci w szko-
le zapytaliśmy więc Dyrektor Zespo- 
łu Szkół w Coniewie, Bogumiłę Lacho-
wicz.

– Jesteśmy po stronie szkoły i dzie-
ci, wszystkich dzieci, i musimy przede 
wszystkim zapewnić im bezpieczeń-
stwo – mówi nam Bogumiła Lachowicz.

Przyznaje, że poza interwencją z 5 
kwietnia policja interweniowała ostat-
nio w 2007 roku. Opowiada także, że na 
początku istnienia Ośrodka były duże 
konflikty, a uczniowie z Ośrodka przy-
nosili do szkoły niebezpieczne przed-
mioty, np. noże.

– Wprowadziliśmy proste zasady 
na temat zachowania się w szkole. Wy-
drukowaliśmy je, przetłumaczyliśmy 
na rosyjski i rozdaliśmy uchodźcom, za-
trudniliśmy asystentów kulturowych. 

Podjęliśmy wiele  innych działań skie-
rowanych na wzajemne poznanie się, 
również we współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, w końcu zadziałało. 
Od 2007 r. do teraz nie mieliśmy żadnej 
interwencji policji – tłumaczy Bogumiła 
Lachowicz.

A co o liście mówią mieszkańcy osie- 
dla w Lininie, które bezpośrednio grani-
czy z Ośrodkiem?

– Nie jest fajnie. Mieszkamy w środ-
ku lasu. Mogliby zamknąć Ośrodek, ale 
list znamy z Internetu, nawet nie pod-
pisałyśmy tej petycji – mówi mi grupa 
kobiet spotkana na osiedlu.

– Ja podpisałam! – dodaje jedna z 
nich.

Mówię, że policja ma niewiele zgło-
szeń w okolicy, w ciągu ostatnich dwóch 
miesięcy miała zgłoszenie do pijane-
go kierowcy, ale był on narodowości 
polskiej. W 2017 r. nie odnotowano,  
poza zdarzeniem w szkole, żadnego 
zdarzenia z osobą narodowości cze-
czeńskiej. 

– Oni naprawiają te samochody na 
drodze, ktoś czasem komuś na osied-
lu spuści paliwo. Komuś zginęły koła. 
Nie mamy pewności, kto to robi. Ale 
dopóki było wojsko, to był porządek! 
Jeżdżą bez OC, był wypadek kilka lat 
temu, poszkodowana nie uzyskała od-
szkodowania. Kiedyś takiej dziewczynie 
Czeczen włamał się do samochodu. Ja 
uciekałam przez las, bo się samochód z 
nimi zatrzymał. Nic nie mówili, ale co? 
Miałam czekać? To jest osiedle w środku 
lasu. Policja jeździ faktycznie, ale nie stoi 
tu przecież żaden patrol. Nie ma moni-
toringu – mówią mi spotkane kobiety.

– Może ludzie nie zgłaszają wszyst-
kiego. Boją się, że policja coś chlapnie, 
powie, kto zgłaszał – dodają.

– Bardzo proszę napisać, żeby 
mieszkańcy zgłaszali nam wszystko. Nie 
trzeba się przedstawiać, zgłoszenie i tak 
przyjmiemy. Nasze patrole tam jeżdżą. 
Również nieumundurowani policjanci – 
mówi nam kom. Jarosław Sawicki.

W sobotę 13 maja w godzinach od 
11 do 14, w Ośrodku w Lininie, odbę-
dzie się dzień otwarty.

Tekst i zdjęcia joanna Grela

Chcą zamknięcia ośrodka

Od 2007 r. do teraz 
nie mieliśmy żadnej 
interwencji policji

Policja zatrzymała  
w mieszkaniu  

w Piasecznie mężczyznę 
pochodzącego  

z Czeczenii

W ciągu ostatnich  
dwóch policja miesięcy 

miała zgłoszenie do 
jednego pijanego 

kierowcy, ale był on 
narodowości polskiej

Dziurawa droga do…
tłucznia

Najgorzej sytuacja wygląda po opadach deszczu

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y
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\\\ ZAlESIE gÓRNE

Nowa odsłona Ośrodka  
Wisła podzieliła mieszkańców.  
Na tych, co krytykują  
i na tych, którzy widzą szanse 
na pozytywną zmianę.

Od marca dzierżawcą wielkiego 
rekreacyjnego terenu w Zalesiu 

Górnym jest Rafał Karwowski. Był on 
jedynym podmiotem zainteresowanym 
wydzierżawieniem tej nieruchomości 
od powiatu na określonych w przetar-
gu warunkach. Niegdyś tętniący życiem 
Ośrodek Wisła przez lata niszczał i pod-
upadał. Powiat zdecydował się go po raz 
pierwszy wynająć ponad 3 lata temu, 
ale ze względu na zbyt krótki (3 lata) 
okres dzierżawy poprzedni najemcy 
nie poczynili zbyt wielkich inwestycji, 
zajęli się raczej kosmetyką, uruchomili 

wyciąg do wakeboardingu, basen i kilka 
innych odpłatnych atrakcji. Karwowski 
umowę z powiatem podpisał na ponad 
17 lat, co ma zachęcić do poważniej-
szych inwestycji. Tego zresztą wymaga 
umowa. Powiat zobowiązał dzierżawcę 
do zainwestowania 2 mln złotych w te-
ren ośrodka podczas pierwszych dwóch 
lat działalności.

\\\   ceny z kosmosu?
Przez miesiąc od przejęcia nieru-

chomości z rąk powiatu nowy dzierżaw-
ca zmienił stary, zniszczony pomost na 
stawie na nową konstrukcję i poszerzył 
ofertę sprzętu pływającego. Pojawiła się 
też nowa instalacja do wake’a z nowym 
operatorem oraz gokarty na pedały. 

 „Planeta Zalesie”, bo taka nazwę no-
wy właściciel nadał Ośrodkowi Wisła, 
wystartowała 30 kwietnia. Na odwie-
dzających czekała jeszcze między inny-

mi igielitowa zjeżdżalnia pontonowa, 
eurobangee i kolejka dla najmłodszych. 

– Ponadto na terenie basenu na ma- 
jówkę uruchamiamy wystawę około 
35 sztuk samochodów filmowych, kil-
kunastu dinozaurów, 16 gigantycznych 
ludzików z żołędzi oraz strefę militar-
ną z armatami, autem z rakietą oraz 
gigantycznymi żołnierzykami. Będzie 
też czynna duża sala zabaw – zapowia-
dał Rafał Karwowski. Te atrakcje miały 
przyciągnąć przede wszystkim rodziny 
z dziećmi. Obiekcje zaczęły się jeszcze 
przed otwarciem, kiedy w internecie 
pojawił się cennik: 19 zł bilet normal-
ny, 15 ulgowy (dla uczniów do lat 18 z 
legitymacją szkolną) oraz 1 zł dla dzieci 
do lat 3. Najbardziej zainteresowaną 
atrakcjami grupę, czyli przedszkolaki, 
obowiązywał wstęp pełnopłatny.

– 19 zł za dorosłego, który nie ko-
rzysta z atrakcji. Bo chyba nie będzie-
my skakać po dmuchanych zabawkach. 
Dla czteroosobowej rodziny 300 pęknie. 
Bo dojdą kajaki i jedzonko – pisała w 
komentarzu do cennika Anna Koste-
cka. Inni zwracali uwagę, że wizyta w 
podobnych miejscach kosztuje niekie-
dy więcej, a rodzinny wypad do kina 
to niemal dwukrotność tej ceny. Sam 
właściciel uwagi przyjmuje i zadeklaro-
wał naniesienie zmian w cenniku, m.in. 
uwzględnienie zniżek dla posiadaczy 
karty dużej rodziny.

Po pierwszych wizytach zdania 
mieszkańców były podzielone. Część 
przyjęła zmiany entuzjastycznie, doce-
niając pierwsze kroki, niemałe jak na 
tak krótki okres, którym dysponował 

nowy właściciel terenu. Przede wszyst-
kim cieszy ukierunkowanie na rozryw-
kę również dla najmłodszych. 

– Podoba nam się, dzieci zadowolo-
ne, choć na pewno jeszcze trochę pracy 
trzeba w to włożyć, ale mamy świado-
mość, że nie od razu Kraków zbudowa-
no – podsumowali swoją wizytę rodzice 
z dwójką przedszkolaków.

Największe obiekcje wzbudziło 
zagospodarowanie terenu wokół ba-
senu, tego z płatnym wstępem. Zostały 
tu rozstawione samochody filmowe, 
czyli specjalność Rafała Karwowskie-
go,  kilka sztuk dinozaurów, pojazdów 
wojskowych oraz wielkie grzyby, owady 
i ludziki z kasztanów. 

– Totalny chaos, taki polski bigos – 
nawalone wszystko razem w jednym 
miejscu – skomentowała Małgorzata z 
Zalesia Dolnego.

\\\   mało czasu i pogoda zła
– Za dużo się nie zmieniło. Ogólnie 

z tym otwarciem to spory falstart. Pełno 
niedoróbek – zauważa Radek łuczyń-
ski na naszym profilu facebookowym. 
– Trzeba liczyć, że z czasem będzie tyl-
ko lepiej. Jeśli wyremontują basen to 

będzie to miało jakiś sens – daje szansę 
dzierżawcy. Rzeczywiście Rafał Kar-
wowski miał mało czasu. Przyznaje, że 
jego wrogiem była też pogoda. Deszcze 
rozmoczyły groblę do tego stopnia, że 
nie można było dostarczyć kolejnych 
pojazdów ani skosić całego terenu.

– Docelowo figurki trafią do lasu i 
staną się elementem większej całości 
– informuje właściciel. Plusem niewąt-
pliwie jest to, że atrakcje mają być do-
stępne przez cały tydzień i nie tylko w 
sezonie. Najmłodszym gościom Planety 
Zalesie atrakcje się podobały. 

Przed sezonem ma zostać oczysz-
czony basen. Przygotowywana jest też 
instalacja pod kilka zjeżdżalni.

– Chcielibyśmy też w przyszłości 
uruchomić instalację do podgrzewania 
wody – informuje Karwowski. – Planu-
jemy również budowę sauny. 

Pozostaje nam tylko kibicować no-
wemu dzierżawcy i wierzyć, że zarówno 
jakość atrakcji, jak i ich ceny sprawią, że 
Planeta Zalesie stanie się tak lubianym 
miejscem jak Ośrodek Wisła w latach 
70. czy 80. ubiegłego wieku.

Tekst i zdjęcia joanna Ferlian

SPOłECZEńSTWO

Jak mieszkańcy przyjęli Planetę Zalesie?

Najmłodsi chętnie bawili się wśród nietypowych figurek

Planeta Zalesie nabiera kolorów

R E K L A M A
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

28 maja w Konstancinie,  
4 czerwca w Piasecznie  
i 11 czerwca w Lesznowoli 
– to daty zaplanowanych 
referendów dotyczących 
projektu ustawy o ustroju 
m.st. Warszawy. Czy po jego 
wycofaniu przez PiS 
 referenda się odbędą?

Pytania referendalne miały mieć 
brzmienie: „Czy jest Pan/Pani za 

tym, żeby m.st. Warszawa jako me-
tropolitalna jednostka samorządu te-
rytorialnego, objęła Gminę...?”, jednak 
projekt, który mówił o tym zupełnie 
nowym tworze pod nazwą „metropoli-

talna jednostka samorządu terytorial-
nego m.st. Warszawa”, został wycofany 
z Sejmu 28 kwietnia. I co teraz?

Referendum w Lesznowoli naj-
prawdopodobniej zostanie odwołane. 
Tak w poniedziałek w wyniku głoso-
wania zadecydowali radni, podczas 
posiedzenia komisji problemowych. W 
piątek 12 maja odbędzie się XXX Sesja 
RG, na której radni zadecydują ostatecz-
ne w sprawie ewentualnego uchylenia 
Uchwały o referendum.

Wydaje się, że z referendum zre- 
zygnuje także Piaseczno. Dzisiaj odbę-
dzie się nadzwyczajna Sesja Rady Miej-
skiej, na której zapadnie ostateczna 
decyzja.

Nie zanosi się natomiast, aby Ra-
da z Konstancina-Jeziorny, która jako 
druga w aglomeracji warszawskiej (po 
Nieporęcie), podjęła decyzję o referen-
dum, zajęła jakieś stanowisko, co będzie 
oznaczać oczywiście utrzymanie podję-
tej już wcześniej decyzji.

Samorządy, które podjęły decyzję 
o referendach, nie zmieniły zdania na 
temat projektu PiS-u. Ten jednak został 
wycofany, a przecież o to w dużej mierze 
chodziło.

– Wydaje się zatem, że zamysł ini-
cjatorów referendów i cel jego przepro-
wadzenia został na tym etapie osiąg-
nięty: ustawy w tej postaci nie będzie 
– pisze na swojej stronie internetowej 
radny z Konstancina, Tomasz Nowicki, 
który uważa, że jego przeprowadzenie, 
po wycofaniu projektu z Sejmu, jest bez-
zasadne.

Część osób boi się jednak, że projekt 
w tej czy innej formie do Sejmu powró-
ci. Niemniej pytanie o „metropolitalną 
jednostkę samorządu terytorialnego” 
może być zupełnie bez znaczenia, gdyż 
w ewentualnym nowym projekcie taki 
twór może nigdy się nie pojawić.

Dobrze byłoby z kolei, aby po od-
wołaniu referendów nie nastała cisza, 
a cała energia zużyta do opanowania 
sytuacji, w której, chcąc nie chcąc, znala-
zły się samorządy, nie poszła na marne. 
Biorąc pod uwagę, że ustawa o metro-
polii śląskiej wycofała obowiązującą do 
tej pory ustawę metropolitalną, warto 
byłoby, aby samorządy rozmawiały ze 
sobą i swoimi mieszkańcami o kształ-
cie współpracy w ramach aglomeracji 
warszawskiej. 

Joanna Grela

SPOłECZEńSTWO

Kiedy nowa szkoła?
\\\ JUlIANÓW

Wystartował przetarg na 
koncepcję nowej piaseczyńskiej 
szkoły – w Julianowie.

W niosek dotyczący rozpoczęcia 
prac nad projektowaniem szkoły 

w Julianowie złożyli w ubiegłym roku 
do burmistrza Zdzisława Lisa zarówno 
radni reprezentujący Józefosław –Kata-
rzyna Krzyszkowska-Sut i Robert Widz 
– jak również Stowarzyszenie Nasz 
Józefosław i Julianów oraz radna z Ju-
lianowa – Hanna Krzyżewska. Wspól-
nymi siłami udało im się wprowadzić 
do tegorocznego budżetu zadanie 
polegające na stworzeniu koncepcji 
architektonicznej budynku szkoły w 
Julianowie. Na ten cel gmina przezna-
czyła 80 tys. złotych. Przetarg na projekt 
szkoły przy ul. Zimowej w Julianowie, 
ale także zagospodarowania otaczają-
cego ją terenu oraz układu dróg dojaz-
dowych i odwodnienia przewidzianego 
pod projektowaną szkołę terenu, został 
ogłoszony 25 kwietnia. Zainteresowani 
mogą składać oferty przez miesiąc. 

Szkoła ma zostać zaprojektowa-
na na około 800 uczniów, w tym 24 

oddziały szkoły podstawowej oraz 8 
oddziałów przedszkolnych, z zaple-
czem sportowo-rekreacyjnym, kuch-
nią i stołówką. Zgodnie z przetargiem, 
pracowania architektoniczna miałaby 
na wykonanie projektu 4 miesiące od 
momentu podpisania umowy. Jeśli 
wszystko poszłoby zgodnie z planem, 
przy projektowaniu przyszłorocznego 
budżetu oraz Wieloletniej Prognozy  
Finansowej radni wiedzieliby już, ja-
kie są szacunkowe koszty zbudowa-
nia nowej szkoły i mogliby to zadanie 
uwzględniać w planach finansowych 
gminy.

Szkoła w Julianowie miałby od-
ciążyć placówkę w Józefosławiu, która 
mimo rozbudowy wciąż nie jest w sta-
nie sprostać rosnącej liczbie uczniów  
z północnej części gminy. 

– Po opracowaniu koncepcji i zabez-
pieczeniu stosownych środków zosta-
nie przygotowany przetarg na projekt 
wraz z uzyskaniem pozwolenia na bu-
dowę – deklaruje wiceburmistrz Han-
na Kułakowska-Michalak. O datach na 
razie nie ma mowy, wszystko bowiem 
zależy od finansów.

Tekst i zdjęcie joanna Ferlian

Na razie trudno sobie wyobrazić, że kiedyś miałaby tu stanąć szkoła

Chcą Karty Seniora

\\\ GÓRA KALWARIA

Karta umożliwia  
mieszkańcom korzystanie  
z pewnych zniżek.

J uż niedługo w gminie Góra Kalwa-
ria może pojawić się Karta Seniora. 

Temat ten został poruszony w marcu 
podczas ostatniego posiedzenia Gmin-
nej Rady Seniorów. Celem Gminnej Ra-
dy Seniorów powinno być znalezienie 
partnerów wśród podmiotów gospo-
darczych, którzy pomogliby zrealizo-
wać przedsięwzięcie. Zadeklarowało się 
pięć podmiotów, wobec czego uznano, 

iż jest to wystarczająca liczba dla dal-
szych działań. 

– Zainspirowani przez wiceprze-
wodniczącą GRS i przewodniczącą 
Związku Emerytów, Rencistów i In-
walidów, Genowefę Rutkowską oraz 
Marię Rafałowicz i Annę Wicik, człon-
kowie GRS zaakceptowali podjęcie 
prac umożliwiających wprowadzenie 
w naszej gminie Karty Seniora. Będzie 
ona upoważniała do dokonywania za-
kupów i korzystania z usług na specjal-
nych warunkach – widnieje w gazetce 
informacyjnej Gminnej Rady Seniorów 
w Górze Kalwarii. – Projekt formalnego 
uregulowania funkcjonowania karty 
seniora przygotowany przez Ryszarda 
Lutomirskiego, sekretarza GRS, będzie 
omówiony i przyjęty na najbliższym 
posiedzeniu GRS – czytamy dalej.

Wobec tego o dalszych losach tego 
projektu dowiemy się niebawem. Na 
koniec przypomnijmy tylko, że w mar-
cu Kartę Seniora wprowadziła u siebie 
gmina Konstancin-Jeziorna. Początko-
wo miała być to „Konstancińska Karta 
Seniora”, jednakże burmistrz wycofał 
projekt uchwały, gdyż włodarze zde-
cydowali się przystąpić do edycji ogól-
nopolskiej.

rL

Gminna Rada Seniorów w Górze Kalwarii

Kto odwoła referendum?

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl
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Zamysł inicjatorów 
referendów i cel  

jego przeprowadzenia 
został na tym etapie 

osiągnięty
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dokończenie ze str. 1
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Samochody zajmują miejsca 
parkingowe i nie można nic  
na to poradzić.

Otym, że gmina Konstancin-Jeziorna 
w okresie najazdu turystów zmaga 

się z deficytem miejsc parkingowych, 
pisaliśmy w poprzednim wydaniu 
„Przeglądu Piaseczyńskiego” w artykule 
dotyczącym reklam na przyczepach. Jak 
się okazuje, nie tylko przyczepy stano-
wią problem.

Zatoka parkingowa wzdłuż ulicy 
Warszawskiej, która jest, co bardzo waż-
ne, drogą wojewódzką, często zajmowa-
na jest przez handlarzy samochodów, 

którzy zostawiają tam swoje pojazdy, 
co uniemożliwia osobom chętnym do 
skorzystania z pobliskich placówek han-
dlowych i usługowych wygodne zapar-
kowanie auta.

– Chciałbym zaparkować, ale nie 
mogę – mówi nam jeden z mieszkań-
ców Konstancina, wskazując dłonią na 
parking przed jedną z aptek niedaleko 
Urzędu Miasta, gdzie stoją samochody z 
przyczepioną kartką na szybie, na której 
widnieje napis „SPRZEDAM”. – Stoją tu 
cały czas i nikt z tym nic nie robi. Par-
kingi powinny być dla tych, którzy fak-
tycznie ich potrzebują. Nie można sobie 
tutaj giełdy urządzać – irytuje się.

Z problemem tym spotkać się moż-
na w wielu miejscowościach w Polsce, 

jednakże przepisy nie pozwalają na usu- 
nięcie stojących przez wiele tygodni 
samochodów, gdyż parkingi publiczne 
przeznaczone są dla wszystkich pojaz-
dów. Straż Miejska może usuwać z drogi 
jedynie te auta, które nie są użytkowane 
od dłuższego czasu i wyglądają na po-
rzucone, w związku z czym handlarze 
pozostają bezkarni.

W niektórych miastach poskutko-
wało wprowadzenie znaków ograni-
czających czas postoju. Zauważają to 
również przedstawiciele Straży Miej-
skiej w Konstancinie-Jeziornie, którzy 
jednak niewiele mogą zrobić w tym 
konkretnym przypadku, gdyż to droga 
wojewódzka.

– Zmiana dotychczasowej orga-
nizacji ruchu poprzez wprowadzenie 
oznakowania ograniczającego czas par-
kowania zapewne ochłodziłaby zapędy 
handlarzy samochodów, wystawiają-
cych tam na całe tygodnie pojazdy do 
sprzedaży, zwłaszcza że byłoby ono 
konsekwentnie egzekwowane przez 
funkcjonariuszy zarówno Straży Miej-
skiej, jak i policji – powiedział nam Ko-
mendant Straży Miejskiej w Konstan-
cinie-Jeziornie Stanisław Grudzień. 
– Prośby i perswazja stosowane przez 
strażników niestety często przegrywają 
z chęcią zysku osób chętnych do skorzy-
stania z niedoskonałości rozwiązań w 
organizacji ruchu na drogach niebędą-
cych w zarządzie władz Gminy – dodał.

Tekst i zdjęcie rafał Lipski

SPOłECZEńSTWO

O Banku Spółdzielczym 
Ziemi łowickiej w łowiczu 
opowiedziała nam dyrektor 
Oddziału w Lesznowoli  
Beata Żakowiecka.
\\\   jak bogatą tradycję posiada Pań-
stwa bank?
Początki bankowości spółdzielczej na 
terenie Ziemi łowickiej datuje się na rok 
1901, kiedy to powstało Towarzystwo 
Wzajemnego Kredytu w łowiczu. Bank 
przetrwał trudny czas II wojny świato-

wej, proces upaństwowienia spółdziel-
czości w latach 50. XX wieku, dwukrot-
ną zmianę nazwy oraz upadek systemu 
gospodarki centralnie planowanej. W 
2001 roku liczył on 13 oddziałów. W 
marcu 2017 roku dołączył również 
Oddział w Lesznowoli wraz z czterema 
punktami obsługi klienta: w Mrokowie, 
Jabłonowie, Nowej Iwicznej i Gołkowie.
\\\   Jakie ma on znaczenie dla spo-
łeczności lokalnej?
Nasz Bank jest i będzie polskim ban-
kiem o charakterze lokalnym, stanowią-

cym trwałą, wiarygodną i potrzebną in-
stytucję finansową. Dzięki tej misji wpi-
sał się w swoje otoczenie od początków 
istnienia. Już w latach 20. poprzedniego 
wieku zgodnie z hasłem: „miejscowy 
pieniądz na miejscowe cele”, Bank 
wspomagał lokalne stowarzyszenia 
społeczne i organizacje, wspierał finan-
sowo Muzeum Miejskie, udzielał nisko-
procentowych kredytów zbożowych i 
budowlanych, a członkowie mogli np. 
korzystać z ulgowych porad lekarskich. 
Dziś działalność Banku jest równie ak-

tywna i lokalna, co 100 lat temu. Udziela 
on wsparcia finansowego organizato-
rom wielu imprez i uroczystości.
\\\   Na co mogą liczyć mieszkańcy 
Lesznowoli oraz innych miejscowo-
ści?
Oferta Banku Spółdzielczego jest bardzo 
atrakcyjna i urozmaicona zarówno dla 
klientów indywidualnych, czyli osób 
fizycznych, jak i klientów instytucjonal-
nych, czyli firmowych. Klientowi indy-
widualnemu proponujemy konto osobi-
ste wraz z kartami płatniczymi VISA lub 
MasterCard, bankowością internetową 
24h, usługą informowania o stanie salda 
poprzez SMS. Mamy również w ofercie 
konto młodzieżowe, lokaty terminowe, 
w tym nowy rachunek oszczędnościo-
wy. Szeroka paleta kredytów, przede 
wszystkim gotówkowych, zapewnia 
dostęp do źródeł finansowania potrzeb 
domowych. Klientom firmowym Bank 
udostępnia rachunki bieżące, w tym wa-
lutowe, z dostępem do Internet Banking, 
karty VISA Business, usługę SMS Ban-
king. Ponadto prowadzenie rachunku 
bieżącego buduje historię współpracy 
z Bankiem, stwarzając możliwość ubie-
gania się o kredyty obrotowe, inwesty-
cyjne oraz kredyt w rachunku bieżącym. 
Zaciąganie kredytów ułatwia umowa 
z Mazowieckim Funduszem Poręczeń 
Kredytowych. Rozwój działalności go-
spodarczej wspomagamy również lea-

singiem i faktoringiem. Wszyscy klienci 
Banku mają dostęp do sieci ponad 4000 
bezprowizyjnych bankomatów w całej 
Polsce.
\\\   Z jakich promocji mogą obecnie 
skorzystać klienci?
Bank Spółdzielczy przygotował dla 
Klientów Oddziału w Lesznowoli kredyt 
gotówkowy „Powitalny” przeznaczony 
na potrzeby konsumpcyjne osób fizycz-
nych. Kredyt jest udzielany na okres 2 
lat, a maksymalna kwota wynosi 15 tys. 
zł. Atutem kredytu jest oprocentowa-
nie 5,84% w stosunku rocznym. Nowo- 
ścią jest także Konto Oszczędnościowe 
umożliwiające pomnażanie oszczędno-
ści połączone ze swobodnym dostępem 
do zgromadzonych środków z bezpłat-
nym otwarciem i bezpłatnym prowa-
dzeniem rachunku.
\\\   Dlaczego mieszkańcy powinni 
wybrać właśnie Was?
Bank Spółdzielczy Ziemi łowickiej to 
bank wchodzący w nowoczesność, ale 
z tradycjami, liczący się na rynku lokal-
nym i obdarzony zaufaniem klientów. 
Od września 2011 roku należy do Spół-
dzielczej Grupy Bankowej skupiającej 
ponad 200 banków spółdzielczych. 
Kontynuacja dobrych praktyk banko-
wych to zadanie również dla Oddziału w 
Lesznowoli, które będziemy realizować 
dla Naszych Klientów.

Nowoczesny bank z tradycjami

Samochody wystawione na sprzedaż blokują miejsca parkingowe

Biblioteka czeka na zwrot książek

Problem z handlarzami

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

Uniknij kary
\\\ PIASECZNO

W piaseczyńskich bibliotekach 
rusza akcja „Maj bez kar”.

J ak co roku w maju w wielu bibliote-
kach w Polsce rozpoczyna się akcja 

„Maj bez kar”. Przez cały miesiąc lub w 
wybrane przez pracowników placówek 
dni można oddawać przetrzymane w 
domu książki i nie płacić za nie kary.

– Chcemy, aby czytelnicy skorzystali 
z okazji i oddali książki bez obawy o re-
gulaminowe kary za przetrzymywanie 
książek. To okazja dla tych, którzy z róż-
nych powodów spóźnili się z oddaniem. 
Chodzi o to, aby zwrócić książki i żeby 

mogli z nich korzystać inni czytelnicy. 
Co roku ludzie korzystają z tej amnestii 
i zaległe książki wracają na nasze półki 
– mówi Sylwia Chojnacka-Tuzimek, Spe-
cjalista do spraw promocji w Bibliotece 
Publicznej Miasta i Gminy Piaseczno.

Bibliotekarze przyznają, że czytelni-
cy unikają dzięki temu kar w wysokości 
kilku lub kilkudziesięciu złotych. To też 
szansa na odzyskanie tych tytułów, któ-
re od tygodni nie wracają do placówek.

Akcja „Maj bez kar” trwa w Bibliote-
ce Publicznej Miasta i Gminy Piaseczno i 
wszystkich jej filiach przez cały miesiąc, 
a w Powiatowej Bibliotece Publicznej 
(ul. Chyliczkowska 12) od 8 do 31 maja.

agnieszka Deja
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Zagłosuj na filmy
\\\ PIASECZNO

Kolejna edycja kina 
plenerowego w Piasecznie  
– zapraszamy do głosowania  
na filmy!

K ino plenerowe cieszy się w Pia-
secznie dużym zainteresowaniem. 

Wydarzenie organizowane jest przez 
Biuro Promocji i Informacji oraz Mło-
dzieżową Radę Gminy Piaseczno. 

W tym roku wyświetlone zostanie 
osiem filmów. Na stronie MRG widnie-
je informacja, że „w tym roku będzie 
jeszcze lepsze nagłośnienie – 4 kolumny 
zamiast dwóch. Oczywiście w tym roku 
będzie również do naszej dyspozycji 
100 leżaków! Także będzie to jedna z 
najlepszych edycji kina plenerowego!”. 

Na stronie MRG zaprezentowano 
listę 36 filmów, spośród których można 
wybierać te, które chcemy, by pojawiły 
się podczas wydarzenia. Osiem tytułów 

z najlepszymi wynikami pojawi się w 
tegorocznej edycji kina plenerowego. 
Wszystkie filmy swoje premiery miały 
w latach 2013-2017.

– Kiedy cztery lata temu podczas 
budżetu pojawił się pomysł na organi-
zację kina plenerowego, wiedzieliśmy, 
że będzie to hit, ale nie spodziewaliśmy 
się, że aż taki! Na każdym seansie od 
czterech lat było mnóstwo osób, a re-
kord padł dwa lata temu, gdzie na pokaz 
filmu przyszło ponad 600 osób! Dodat-
kowym atutem kina są zakupione już 
w zeszłym roku przez biuro promocji 
leżaki. W tym roku na początku maja 
ruszyliśmy z ankietą, gdzie znajduje się 
36 pozycji, z których mieszkańcy wy-
biorą osiem tych, które chcą zobaczyć 
na tegorocznej edycji kina. Serdecz-
nie zapraszam do głosowania, niech  
to będzie nasz wspólny wybór – zachę- 
ca przewodniczący MGR, Jan Ciechom-
ski.

Obecnie najwięcej głosów ze-
brały „Wiek Adeline” i „Praktykant”.  
Głosy można oddawać na stronie: 
www.mrg.piaseczno.eu/ankieta-filmy- 
na-wakacyjnym-kinie-plenerowym-17.

aD

Ruszyło głosowanie. Jakie filmy zobaczymy w tym roku w kinie plenerowym?
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Setny jubileusz
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Z okazji Dnia Strażaka na 
mieszkańców czekało mnóstwo 
atrakcji.

W niedzielę gmina Konstancin-Je-
ziorna świętowała Dzień Straża-

ka. Święto było tym bardziej znaczące, 
gdyż właśnie w tym roku przypadł wy-

jątkowy jubileusz 100-lecia Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Skolimowie.

Punktualnie o godzinie 13.30 spod 
Centrum Handlowego „Stara Papiernia” 
wyruszyła parada orkiestr dętych i na 
pewien moment miasto zostało sparali-
żowane. Za muzykami, którzy w swoim 
repertuarze mieli takie utwory jak „Par-
ty Rock” LMFAO czy „I Feel Good” Jame-
sa Browna, równym krokiem podążali 

strażacy oraz wozy strażackie między 
innymi: OSP Jeziorna, OSP Wojciecho-
wice, OSP Nowa Wola oraz OSP Gassy  
– łącznie blisko dwadzieścia pojazdów. 
Po zakończeniu parady odbyła się msza 
polowa w amfiteatrze, a następnie po-
kaz musztry paradnej w wykonaniu 
Miejskiej Orkiestry Moderato Warka 
oraz Młodzieżowej Orkiestry Dętej  
Miasta Zwolenia. Całości towarzyszył 
piknik rodzinny, zabawy, pokazy i kon-
kursy.

Podczas uroczystości jednostka ze 
Skolimowa została odznaczona Złotym 
Znakiem Związku OSP RP. Całe wy-
darzenie miało na celu podziękować 
strażakom, którzy wykonują napra- 
wdę ogromną pracę, a w zeszłym roku 
brali udział w około 80 akcjach ratow-
niczych.

Tekst i zdjęcia rL

Wisła będzie łączyć, 

a nie dzielić

\\\ POWIAT

We wtorek 25 kwietnia 
przedstawiciele 5 
nadwiślańskich gmin podpisali 
porozumienie oraz umowę 
na stworzenie koncepcji 
szlaków turystycznych Doliny 
Środkowej Wisły.

W 2014 roku, podczas III Flis Festi-
walu w Gassach, włodarze kilku 

gmin leżących na obydwu brzegach Wi-
sły podpisali list intencyjny. Po 3 latach 
rozmów w końcu podpisano porozu-
mienie, a zaraz potem umowę o współ-
finansowaniu wykonania koncepcji 
szlaków komunikacyjnych pod nazwą 
„Turystyczne zagospodarowanie Doli-
ny Środkowej Wisły zwanej Urzeczem”. 
Jej efektem będą nowe możliwości 
komunikacji i rekreacji. Porozumienie 
podpisali: burmistrz Gminy Konstancin-
-Jeziorna Kazimierz Jańczuk, burmistrz 
Miasta i Gminy Góra Kalwaria Dariusz 
Zieliński, zastępca burmistrza Miasta 
Józefowa Marek Banaszek, burmistrz 
Miasta Karczew Władysław Dariusz ło-
kietek oraz prezydent Miasta Otwock 
Dariusz Szczepaniak.

W ramach porozumienia i umowy 
mają powstać trasy turystyczne i szlaki 
komunikacyjne dla pieszych i rowe-
rzystów, służące turystyce konnej oraz 
szlaki wodne. Nowe trasy nad Wisłą 
będą służyć również miłośnikom nart 
biegowych. 

Planowany szlak ma być spójny z 
drogami spacerowo-rowerowymi na 
terenie warszawskich dzielnic Wilanów 
i Wawer oraz gmin sąsiednich. Dzięki 
temu ma powstać około 50-kilometro-

wa ścieżka od mostu na Wiśle w Górze 
Kalwarii aż do mostu Siekierkowskiego.

Gminy wskażą m.in. najbardziej 
atrakcyjne miejsca turystyczne na swo-
im terenie, miejsca noclegowe, punkty 
gastronomiczne. Do końca maja tego ro-
ku mają także opracować wstępne zało-
żenia do koncepcji. Koordynować prace 
będzie Gmina Konstancin-Jeziorna. Ma 
ona także reprezentować przedsięwzię-
cie w kontaktach z wyłonionym w dro-
dze przetargu wykonawcą koncepcji. 

Koncepcja ma powstać do końca 
listopada br.

Wszystkie Gminy, które podpisały 
umowę, zadeklarowały przekazanie na 
cele projektowe po 20 tys. zł, co daje w 
sumie 100 tys. zł.

Nie podano jednak konkretnej da-
ty wdrożenia koncepcji, trudno więc 
dzisiaj prorokować, kiedy szlaki tury-
styczne powstaną, zwłaszcza że od pod-
pisania listu intencyjnego na zawarcie 
umowy czekaliśmy 3 lata. Biorąc jed-
nak pod uwagę wzrastające społeczne 
zainteresowanie kulturą mikroregio-
nu Urzecza oraz zagospodarowaniem 
chociażby naszego brzegu Wisły (np. 
projekt piaseczyńskiego WOPR „łączy 
nas Wisła”, który otrzymał finansowanie 
w ramach konkursu zorganizowane-
go przez Powiat Piaseczyński), można 
mieć nadzieję, że gminy już tego tematu 
nie odpuszczą.

Dolina Środkowej Wisły ciągnie się 
jednak od Puław do Warszawy.

– Jeśli współpracą będą zaintere-
sowane jeszcze inne samorządy, to je 
zapraszamy – zachęcał na spotkaniu 
burmistrz Konstancina-Jeziorny Kazi-
mierz Jańczuk.

Joanna Grela

Podpisanie umowy przez przedstawicieli 5 gmin nadwiślańskich

Parada orkiestr dętych

Strażacy hucznie obchodzili swoje 
święto
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O powieści kryminalne przedstawio-
ne w tym tekście to relacje ze spraw 

sądowych i śledztw kryminalnych pro- 
wadzonych naprawdę. Wszystkie szcze-
góły tych mrocznych opowieści są fak-
tami, a fakty te zostały opublikowane 
w artykułach prasowych zamieszczo-
nych w dziennikach z początku wieku 
XX. Sprawy tego typu przerażały miesz-
kańców miasteczka, ale też intrygowały, 
były powodem rozmów mieszkańców 
i ocen postępowania sprawców zbrod-
ni. Czy powinny znaleźć się w dziale 
tygodnika zatytułowanym „Ocalić od 
zapomnienia”? To mnie zastanowiło. 
Znalazłam uzasadnienie ponownej pub-
likacji tych zdarzeń w ich szczegółach, 
w tle historycznym, w analizie ciekawej 
mentalności społeczeństwa początku 
XX wieku, w opisie pracy stróżów po-
rządku, w sumie w interesującym stu-
dium socjologicznym. W tej opowieści 
przedstawiam dwie mroczne sprawy, w 
których dzisiejszy psychiatra policyjny 
poradziłby sobie bez problemu, podając 
policji oczywisty motyw zbrodni i profil 
psychologiczny sprawcy, co ułatwiłby 

sędziom wydanie wyroku. W tamtych 
czasach obie sprawy nie były proste, jak 
i okoliczności, w jakich się wydarzyły, 
nie do końca były oczywiste, każda z 
nich miała drugie dno.

\\\   strażnik policyjny zabójcą
5 sierpnia 1910 roku Wydział I 

Karny Sadu Okręgowego w Warszawie 
analizował sprawę Bazylego Pietrowa 

strażnika ziemskiego z Piaseczna. Straż-
nik Pietrow z bliżej niewyjaśnionych 
przyczyn zatrzymał na ulicy w Piasecz-
nie niejakiego Wincentego Szymańskie-
go i zażądał paszportu. Szymański nie 
miał przy sobie dokumentu, oświadczył, 
że ma go u pracodawcy – rzeźnika, pa-
na Rowińskiego. Rowiński był znanym 
w mieście obywatelem. Pietrow zaczął 
pędzić Szymańskiego w stronę domu 
Rowińskich, a gdy ten ociągał się, zawo-
łał do niego: „No idź, ty polska mordo”. 

W końcu dotarli na miejsce. Pietrow 
wszedł do domu i od progu zaczął awan-
turę. Pani Rowińska, żona rzeźnika, spo-
kojnie poprosiła strażnika, aby przestał 
krzyczeć, bo nie ma do tego powodu. Na 
co Pietrow zareagował wyjęciem brow-
ninga z kabury, wymierzył w stronę pa-
ni Rowińskiej i z wrzasnął: „Milcz, bo 
cię zabiję!”. Przerażona kobieta i dzieci, 
które w międzyczasie znalazły się obok 

matki, zawołali o pomoc. Z pomocą 
przybiegł sąsiad, pan Borkowski. Uspo-
kajał strażnika, ten schował broń, ale 
oświadczył, że aresztuje Szymańskie-
go i Borkowskiego. Obaj aresztowani 
wyszli spokojnie z domu, za nimi szedł 
strażnik. Następnie sprawy potoczyły 
się jeszcze bardziej dramatycznie. W 
pewnym momencie Pietrow wydobył 
ponownie browninga, wycelował w 
głowę pana Borkowskiego i wystrzelił. 
Pan Borkowski został zastrzelony na 
miejscu.

Strażnika Bazylego Pietrowa aresz-
towano. W sądzie najpierw przyjął 
wersję, że Borkowski i Szymański usi-
łowali mu wyrwać broń z ręki i musiał 
się bronić przed napastnikami. Gdy 
świadkowie zeznawali, że obaj aresz-
towani szli spokojnie i nikt się nie spo-
dziewał tak strasznej reakcji ze strony 
strażnika, Pietrow zmienił swoją wersję 
wydarzeń i twierdził, że rewolwer wy-
strzelił przypadkowo. Nikt nie potrafił 
wyjaśnić, co skłoniło strażnika do tak 

strasznej zbrodni, bo też nikt nie uwie-
rzył w wersje Pietrowa. Nikt oprócz 
sądu. Pietrowa skazano na 4 lata rot 
aresztanckich. Był to wyrok niski i nie-
współmierny do zbrodni, jaką popełnił 
strażnik. Co się dalej stało z Pietrowem, 
historia milczy. Być może, że w rodzinie 
Rowińskich krąży jeszcze w opowieści 
ta dramatyczna historia i ktoś dopisze 
dalszą jej część.

\\\   zbrodnia w Michalinie
Wiosną 1914 roku wydarzyła się 

koszmarna i zagadkowa zbrodnia, któ-
ra wstrząsnęła nie tylko mieszkańcami 
Michalina, miejscowości leżącej pod 
Warszawą, ale też całą stolicą. Wieści 
o niej dotarły do Piaseczna. W piwnicy 
domu należącego do bogatej rodziny 
Krejnisów znaleziono zwłoki ich sied-
mioletniego syna. Dziecko brutalnie 
uduszono. Zniknęła opiekunka dziecka, 
Rozalia Kłosówna. Początkowo przyjęto 
wersję, że dziewczyna także nie żyje, ale 
w miarę upływu czasu i na podstawie 
zeznań świadków przyjęto wersję, że 

Kłosówna uciekła. Sprawa dość długo, 
mimo starań śledczych, nie była wy-
jaśniona. I być może nigdy nie byłaby 
wyjaśniona, gdyby nie to, że siostry 
Kłosówny... nie umiały czytać. Zaczęło 

się od tego, że aresztowano ojca Rozalii 
mieszkającego w guberni kieleckiej, oj-
ciec nie miał ze zbrodnią nic wspólnego, 
ale okazało się, że domyślił się, gdzie 
może przebywać córka, nie wyjawił jej 
miejsca pobytu policji, ale napisał list. 
List ten był zaadresowany do starszej 

córki, zamężnej Stanisławowej Jurusz-
kowej mieszkającej we wsi Pólko pod 
Piasecznem. Trafił w dziesiątkę, to właś-
nie tu przebywała Rozalia. Juruszkowie 
nie łączyli Rozalii ze zbrodnią w Micha-
linie, siostra widocznie nie opowiadała 
im o swojej pracy i gdy przyszedł list od 
ojca, Stanisławowa bez obaw zaniosła 
pismo do sąsiadki z prośba o przeczy-
tanie. Ojciec w liście informował starszą 
córkę o swoich domysłach w sprawie 
zamordowania chłopca. Rozalia przy-
znała się siostrze, że to ona zabiła dzie-
cko. Opowiadała, że był napad na dom, 
że chłopiec płakał. Chciała go uciszyć i 
niechcący udusiła dziecko. Juruszkowie 
wyrzucili ją ze swojego domu. Rozalia 
zamieszkała w pobliskiej cegielni, ale i 
tam dotarła informacja o jej czynie. Nikt 
się nie kwapił donieść o tym policji, ale 

też nikt nie chciał mieć pod swoim da-
chem Rozalii. Błąkała się przez kilka dni 
po okolicznych lasach. W końcu znalazła 
schronienie w domu robotnika Janusz-
ka pracującego w młynie u Grabau’a. 
Policja dowiedziała się o niej przypad-
kiem. We wsi zdarzyła się kradzież i 
aresztowano kilka osób. Żona jednego 
z aresztowanych poszła do strażnika 
pracującego w piaseczyńskim areszcie i 
powiedziała: „Mój mąż jest niewinny, to 
go aresztowali, a we wsi jest dziewczy-
na, która zamordowała dziecko, i chodzi 
wolno”. Kłosównę natychmiast areszto-
wano. Początkowo przesłuchiwano ją w 
Piasecznie, gdy okazało się, że dziewczy-
na przyznała się do celowego zamordo-
wania chłopca, bo jak twierdziła, praco-
dawczyni pozostawiła ją przez trzy dni 
bez jedzenia, odesłano ją do aresztu w 
Warszawie. Postawiona przed sądem, 
opowiadała kolejną wersję wydarzeń. 
Twierdziła, że zamordowała dziecko na 
zlecenie szajki bandytów chcących się 
zemścić na rodzinie dziecka. Czy praw-
da wyszła na jaw i jaki był wyrok sadu? 
Nie wiem. Wydarzenia roku 1914, roz-
poczęcie wojny światowej, całkowicie 
zatarły pamięć o tej strasznej zbrodni. 

małgorzata szturomska 
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Opowieści kryminalne – cz. 1

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

List ten był 
zaadresowany  

do starszej córki, 
zamężnej Stanisławowej 

Juruszkowej 
mieszkającej we wsi 

Pólko pod Piasecznem

Z pomocą przybiegł 
sąsiad, pan Borkowski. 

Uspokajał strażnika, 
ten schował broń, ale 

oświadczył, że aresztuje 
Szymańskiego  

i Borkowskiego

Mapa z 1914 roku: objaśnienia znaków: zgł – cegielnia, czerwona strzałka wskazuje młyn Gabau’a, Gut – dwór,  
Bhf – stacja kolejowa kolejki waskotorowej

Mapa z 1934 roku z zaznaczoną wsią Pólko

Widok glinianki, pozostałości po cegielni – Pólko

Fragment z książki „Z tajników carskiej policji”

Okładka książki o pościgu  
za złodziejami z początku XX wieku
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budŻet ObYwatelsKI  
W PIASECZNIE  

– zgłOŚ swój pOmYsł!
Już 8 maja wystartuje pierwsza edycja Budżetu Obywatelskiego 
w Piasecznie. To mieszkańcy miasta Piaseczno bezpośrednio zde- 
cydują o kształcie części budżetu gminy na rok 2018. W pierwszej 
edycji będzie to kwota 1 400 000 złotych.

Budżet Obywatelski realizowany będzie w granicach administra-
cyjnych miasta Piaseczno. Jest on odpowiedzią na działające na 
obszarach wiejskich Fundusze Sołeckie. Miasto zostało podzielone 
na cztery obszary terytorialne. Każdy z obszarów dysponuje pulą 
250 000 złotych. W każdym z obszarów możliwe będzie zgłaszanie 
projektów dotyczących potrzeb ich mieszkańców, którzy zde- 
cydują w głosowaniu o tym, które projekty zostaną zrealizowane 
w ich najbliższej okolicy. Dodatkowo przydzielono kwotę w wy- 
sokości 400 000 złotych na projekty ogólnomiejskie, czyli takie, 
na które głosować będą mogli mieszkańcy wszystkich obszarów.

W ramach Budżetu Obywatelskiego zrealizowane mogą być pro-
jekty, które mieszczą się w zadaniach własnych gminy, określonych 
przez ustawę o samorządzie gminnym. Projekty nie mogą być 
sprzeczne z planami i strategiami Gminy Piaseczno. Koszt poje-
dynczego projektu nie może przekroczyć 100 000 złotych. Ważne 
jest również to, aby projekt był możliwy do zrealizowania w ciągu 
jednego roku budżetowego. Budżet Obywatelski jest cyklicznym, 
corocznym przedsięwzięciem, dlatego niedopuszczone zostają 
projekty wieloetapowe, których czas realizacji trwa ponad rok.

„To od Państwa inwencji zależeć będzie na jakie zadania przezna- 
czone zostanie 1,4 mln złotych, które zarezerwowano w Budżecie 
Obywatelskim na rok 2018.” – zachęca burmistrz Zdzisław Lis.

Od 8 maja do 11 czerwca można przesłać formularz ze swoim 
pomysłem.

Aby projekt został poddany pod głosowanie należy zgłosić go  
za pomocą formularza internetowego dostępnego na stronie  
piaseczno.budzet-obywatelski.org. Możliwe jest również zgło- 
szenie projektu za pomocą formularza papierowego dostępnego 
w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno (ul. Kościuszki 
5) oraz dostępnego do pobrania na stronie internetowej. Aby 
projekt mógł być dopuszczony do głosowania, do formularza 
należy dołączyć również listę poparcia 15 mieszkańców miasta 
Piaseczno. Aby pomóc mieszkańcom oszacować koszty projek- 
tu udostępniony został na stronie internetowej miejski cennik  
z szacunkowymi cenami realizacji przykładowych projektów.

Po odebraniu zgłoszenia pracownicy Urzędu Miasta i Gminy  
Piaseczno zweryfikują jego zgodność z Regulaminem Budżetu 
Obywatelskiego. Jeśli wykryjemy nieprawidłowości będziemy 
się kontaktować z pomysłodawcą w celu poprawienia błędów. 
Wszystkie poprawnie zgłoszone pomysły zostaną poddane pod 
głosowanie.

spotkania z mieszkańcami
Wraz z początkiem maja rozpocznie się cykl spotkań z miesz- 
kańcami miasta Piaseczno. Celem spotkań jest zapoznanie miesz- 
kańców z procedurą Budżetu Obywatelskiego oraz rozpoczęcie 
debaty nad projektami, które mogą zostać zgłoszone do wery-
fikacji, a później poddane pod głosowanie. Najbliższe spotkanie 
odbędzie się 16 maja o godz. 18.00 w Szkole Podstawowej nr 5 
w Piasecznie.

więcej szczegółów na stronach:
www.piaseczno.eu, 
piaseczno.budzet-obywatelski.org, 
facebook.com/budzet.piaseczno

PROMOCJA

UrZĄD miasTa i GmiNY PiasecZNO
P R O M O C J A

Gmina Piaseczno uruchomiła z dniem 2 maja 2017 r. nową linię komunikacji  
zbiorowej (P-2) łącząca pobliskie Chyliczki i Chylice z centrum miasta  

i najważniejszymi punktami docelowymi  taki jak: Dworzec PKP i Szpital.  
Przejazdy na tej linii są bezpłatne. Poniżej tekst podjętej w dniu 22 marca 2017 r.  

w przedmiotowej sprawie Uchwały Rady Miejskiej w Piasecznie.

ucHwała nr 915/XXXII/2017
RAdY MIEJSKIEJ W PIASECZNIE

  z dnia 22 marca 2017 r.
w sprawie zmiany uchwały nr 76/V/2015 rady miejskiej w piasecznie z dnia 

18 lutego 2015 r. w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe lokalnego trans-
portu zbiorowego zmienionej w części uchwałą nr 290/XII/2015 rady miejskiej 

w piasecznie z dnia 23 września 2015 r.
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt.15, art.42 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (tj. Dz.U. z 2016 r. poz. 446 ze zm.), art. 50a ust.1 i art.50b ustawy z dnia 
16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym (tj. Dz.U. z 2016 r., poz. 1867 
ze zm.) Rada Miejska w Piasecznie ustala co następuje:

§ 1. 
W Uchwale Nr 76/V/2015 Rady Miejska w Piasecznie z dnia 18 lutego 2015 r. w spra- 
wie ustalenia cen za usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego zmien-
ionej w części Uchwałą Nr 290/XII/2015 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 23 wrze- 
śnia 2015 r. wprowadza się następujące zmiany:
- § 1 ust.II otrzymuje brzmienie:
„II. pętla umig piaseczno – Chyliczkowska – Julianowska – Przesmyckiego – Oku-
lickiego – Wschodnia – Dworska – Starochylicka – Chyliczkowska – DK-79 – Oku-
lickiego – Wojska Polskiego – Kusocińskiego – Puławska – Jana Pawła II – Dwor-
cowa – Sienkiewicza – Szpitalna – Mickiewicza – Sienkiewicza – Wojska Polskiego 
– Jana Pawła II – Chyliczkowska – Zgoda – pętla umig piaseczno (p 2) – przejazd 
bezpłatny”
- § 1 ust. III skreśla się w całości.

§ 2. 
Pozostałe postanowienia Uchwały Nr 76/V/2015 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 
18 lutego 2015 r. zmienionej w części Uchwałą Nr 290/XII/2015 Rady Miejskiej  
w Piasecznie z dnia 23 września 2015 r.  nie ulegają zmianie.

§ 3. 
Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Piaseczno.

§ 4. 
Uchwała podlega ogłoszeniu w prasie lokalnej oraz na stronie internetowej Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno.

§ 5. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Mazowieckiego.

Z apewne wielu mieszkańców Józe-
fosławia osiedliło się w tej wsi ze 

względu na bliskość Lasu Kabackiego. 
To oczywiście szansa na odpoczynek. 
Owszem, las jest blisko, ale trudno tam 
dojść lub dojechać. Można śmiało po-
wiedzieć, że przeszkodą jest ruchliwa 
ulica Działkowa, która tworzy granicę 
gmin Konstancin-Jeziorna i Piaseczno. 
To, co dzieje się na tej ulicy każdego 
dnia, urąga wszelkim zasadom zarówno 
bezpieczeństwa, dobrego wychowania, 
jak i zasadom społecznym. Wąska, dziu-
rawa ulica Działkowa, gdzie na gruntach 

prywatnych została wylana asfaltowa 
nakładka, dzień w dzień jest rozjeżdża-
na przez tysiące aut. To głównie miesz-
kańcy Józefosławia, którzy muszą jakoś 
wyjechać ze swoich zamkniętych osiedli 
i dojechać do pracy. Tylko dlaczego mu-
szą jeździć tuż przy rezerwacie przyro-
dy? Odpowiedź jest prosta. W Józefo-
sławiu nie ma wystarczającej sieci dróg 
prowadzących do Warszawy. 

Ale wróćmy do odpoczynku w le-
sie... Jest wielu kierowców, którzy par-
kują tuż przy rezerwacie, nie mówiąc już 
o zastawianiu wyjazdów z posesji. Przy 

lesie nie ma parkingów i raczej ich nie 
będzie. A zresztą czy jest sens je budo-
wać? Na czyich gruntach i kto to ma zro-
bić? Czy nie lepiej dojść do lasu pieszo 
lub dojechać rowerem? Dziś jest to trud-
ne, bo na Działkowej można zginąć pod 
kołami samochodów, a spacerowanie 
w zawiesinie spalin to wątpliwa przy-
jemność. Czas więc zbudować dawno 
zaplanowaną ulicę Cyraneczki, a Dział-
kową uczynić drogą dużo spokojniejszą, 
dojazdową do domów i wiodącą do re-
zerwatu – z chodnikiem dla pieszych i 
ze ścieżką rowerową. Przecież wszyscy 
mamy dość aut i spalin, przecież wszyst-
kim nam brakuje świeżego powietrza 
i spokoju. Każdy ma prawo odpocząć 
wśród drzew, a matki z wózkami czy 

piesi muszą tam dotrzeć bezpiecznie. 
Dziś jest to raczej wątpliwe. 

Dlatego Obywatelski Komitet Obro-
ny Ulicy Działkowej prezentuje inną, no-
wą ulicę Działkową – przede wszystkim 
dla ludzi, a nie wyłącznie dla samocho-
dów. Natężenie ruchu powinno się tu 
zmniejszyć, przenieść na inne ulice w 

Józefosławiu i to nie tylko na Cyranecz-
ki. Jest wiele zaplanowanych ulic w tej 
wsi i czas je budować. Wtedy wszyscy 
odetchniemy, a ruch się zrównoważy. A 
nowa ulica Działkowa pozwoli nam bez-
piecznie dojść do rezerwatu przyrody. 

Jolanta ciesielska

Może być normalnie
„Pamiętajcie o ogrodach, przecież stamtąd przyszliście, w żar epoki użyczą wam chłodu,  
tylko drzewa, tylko liście” Jonasz Kofta 
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\\\ GÓRA KALWARIA

Uroczystym obchodom rocznicy 
uchwalenia Konstytucji 3 Maja 
towarzyszył wspólny polski 
taniec narodowy.

Gmina Góra Kalwaria hucznie ob-
chodziła 226. rocznicę uchwalenia 

Konstytucji 3 Maja. Około godziny 10.00 
przed ratuszem odbyła się zbiórka po-
cztów sztandarowych oraz uczestników 
uroczystości, którzy następnie przeszli 
do Kościoła Parafialnego, gdzie została 
odprawiona Msza Święta z tej okazji.

Ksiądz proboszcz wygłosił kazanie 
dotyczące tego, kim jest patriota. Zebra-
ni usłyszeli, że należy odrzucić skraj-
ny nacjonalizm i nie zapominać o tym,  

że to my wszyscy tworzymy naszą oj-
czyznę.

\\\   czarny protest
– Przecież patriotami w naszej oj-

czyźnie nie byli tylko katolicy, ale także 
prawosławni, protestanci, byli również 
Żydzi i rodzimi Tatarzy kultywujący re-
ligię islamską – mówił ksiądz w trakcie 
kazania. – Moja znajoma, która jest dok-
torem historii, zaczęła mi czytać pewną 
opowieść z 1861 roku o wydarzeniu, 
które miało miejsce w Warszawie. Oto 
doszło do pewnej demonstracji, w któ-
rej z rąk carskiego wojska zginęli mło-
dzi ludzie. Kiedy ich chowano, wszyscy 
poszli na ten pogrzeb i wszyscy byli 
ubrani na czarno. Ludzie wszystkich 
stanów i wszystkich wyznań – również 

wyznania żydowskiego. Potem, kiedy 
się skończyły uroczystości żałobne, ko-
biety przez rok czasu chodziły na czarno 
na znak narodowej żałoby. W czasach 
tak trudnych jak rozbiory można było 
się wznieść ponad podziały, po to, żeby 
ratować ojczyznę. Władze carskie były 
z tego powodu wściekłe i zabraniały 
kobietom chodzić na czarno – mówił 
ksiądz. – Chodzi mi tylko o to, żebyśmy 
zobaczyli, że to dobro wspólne tworzy-
my my wszyscy wtedy, kiedy kochamy 
własną ojczyznę. Czy jesteśmy kato-
likami, prawosławnymi, Żydami, czy 
też jesteśmy ludźmi niewierzącymi – 
tworzymy dobro wspólne po to, aby w 
tym wspólnym dobru nam wszystkim 
żyło się dobrze, żebyśmy wszyscy byli 
szczęśliwi – zakończył duchowny.

\\\   tanecznym krokiem
Po mszy mieszkańcy przeszli na Plac 

Marszałka Józefa Piłsudskiego, tam też 
przy popiersiu zostały złożone kwiaty, 
a burmistrz Dariusz Zieliński wygłosił 
przemówienie, po którym zgromadzeni 
zostali zaproszeni do wspólnego polo-
neza. Pierwsze pary tworzyli: Dariusz 
Zieliński wraz z Iwoną Dmochowską z 
zespołu URZECZEni oraz przewodni-
czący rady miejskiej Zenon Nadstawny 
i wiceprzewodnicząca Aleksandra Fedy-
nicz-Komosa. Za nimi podążali pozostali 
urzędnicy, przedstawiciele gminnych 
placówek, a także mieszkańcy. Polonez 
zakończył się na rynku. Jak przyznał 
burmistrz, wspólny polonez powinien 
stać się tradycją.                    rafał Lipski

SPOłECZEńSTWO

Święto Flagi

W rytmie 
flamenco

\\\ TARCZyN

Na początek majówki,  
30 kwietnia, odbyło się święto 
flagi w Tarczynie, którego 
główną atrakcją był pokaz 
szwoleżerów i zawody 
jeździeckie.

Od odegrania hymnu państwowe-
go i uroczystego wciągnięcia flagi 

Rzeczpospolitej na maszt rozpoczęło 
się już po raz trzeci święto flagi w Tar-
czynie. Następnie głos zabrali główny 
organizator Kazimierz Julian Porębski z 
Towarzystwa Przyjaciół Tarczyna oraz 
zastępca Burmistrza Tarczyna Grażyna 
Wiśniewska-Sas. Chociaż pogoda tym 
razem nie dopisała, to uczestnicy święta 
nie mogli narzekać na brak atrakcji. Wy-
darzenie miało charakter patriotyczno-
-sportowy. W ramach zawodów jeździe-
ckich w skokach przez przeszkody od-
było się 5 konkursów o puchar: Prezesa 
Warszawsko-Mazowieckiego Związku 
Jeździeckiego, Prezesa Towarzystwa 
Przyjaciół Tarczyna, Burmistrza Tar-
czyna, Starosty Piaseczyńskiego i Mar-
szałka Województwa Mazowieckiego. 

Najbardziej widowiskowy okazał 
się pokaz musztry w strojach galowych 

w wykonaniu Szwadronu Honorowego 
3 Pułku Szwoleżerów Mazowieckich im. 
płk. J. Kozietulskiego. Popisy zręczno-
ści władania szablą i lancą wzbudziły 
największy aplauz wśród publiczności. 

– To jest rzecz, której normalnie się 
nie widzi i ta publiczność z tego miasta, 
w którym się urodziłem, nie widuje na 
co dzień takich sytuacji, również nie wie, 
jak wyglądać mogła jazda polska przed 
1939 r. czy trochę później, to jest dla 
tego widza, społeczności tarczyńskiej, 
rzecz nowa i niesłychanie wartościo-
wa. Historia, której się będzie młodzież 
uczyła, oparta będzie na faktach, na ta-
kich pokazach – skomentował pokaz 
szwoleżerów Kazimierz Julian Porębski. 

Oprócz pokazów jazdy konnej na 
uczestników imprezy czekała smaczna 
kuchnia, a najmłodsi mogli przejechać 
się kucykiem i poszaleć na dmuchańcu. 

Organizatorami obchodów były 
Towarzystwo Przyjaciół Tarczyna, Bur-
mistrz Tarczyna, Gminny Ośrodek Kul-
tury w Tarczynie, Jeździecki Klub Spor-
towy „Wyręba”. Marszałek Wojewódz-
twa objął patronat nad wydarzeniem, 
a sponsorami byli powiat piaseczyński 
oraz wiele prywatnych firm. 

Tekst i zdjęcie Piotr Włodarczyk

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Artyści starali się przede 
wszystkim ukazać widzom 
emocje.

W sobotę 29 kwietnia w Konstan-
cinie odbyło się wyjątkowe, peł-

ne emocji widowisko. Do Hugonówki 
przyjechali artyści, którzy zaprezento-
wali mieszkańcom, czym jest flamenco 
– wywodzące się z Andaluzji zjawisko 
kulturowe obejmujące muzykę, śpiew, 
taniec oraz specjalne stroje. Koncert 
przyciągnął tłumy, a sala wypełniła się 
po brzegi.

Niezwykle żywiołowy pokaz przy-
gotowała trójka muzyków – Jakub Wag-
ner (gitara), Andrzej Lewocki (gitara), 

Mateo Gallito (śpiew, cajon, fortepian  
i taniec) – wraz z tancerką Małgorzatą  
Wołyńczyk, która niedawno zdobyła w 
Turynie nagrodę dla najlepszej solistki  
flamenco. W programie pojawiły się 
tradycyjne formy polegające na impro-
wizacji, które opierają się na doświad-
czeniu artystów oraz ich wiedzy doty-
czącej sztuki flamenco. Widownia była 
pod wrażeniem całego występu.

– Jakież to były emocje! Przyznam 
szczerze, że nigdy nie byłem na tego  
typu koncercie, choć akurat flamenco  
–taniec piękny, ale i niesamowicie  
trudny – jest mi znane. Naprawdę  
warto było przeżyć coś takiego – po-
wiedział nam jeden z uczestników  
koncertu.

Tekst i zdjęcie rafał Lipski

Pokaz szwoleżerów

Taniec z laską

Wspólny taniec władz gminy i mieszkańców

Poloneza czas zacząć!
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\\\ PiasecZNO
11.05 godz.10.00 – Festiwal Małych Form Teatralnych  
– EFFCIA DLA NAJMłODSZyCH, sala Domu Kultury, ul. Kościuszki 49,  
wstęp wolny.
12.05 godz. 20.00 – Soniamiki – koncert w ramach Off-Spring Intro,  
scena na Rynku, pl. Piłsudskiego, wstęp wolny
13.05 godz. 10.00 – Spotkanie Piaseczyńskiego Klubu Poszukiwaczy Historii, 
Muzeum Regionalne, pl. Piłsudskiego 10, wstęp wolny
13.05 godz. 11.00 – Warsztaty Sztuczki ze sztuką „Modne mody”,  
Muzeum Regionalne, pl. Piłsudskiego 10, koszt 10 zł/osoba, obowiązują zapisy
13.05 godz. 15.00 – Klubowy Teatrzyk, Teatr Kuffer „Zuzia w krainie czarów”, 
Klub Kultury w Józefosławiu, ul. Urocza 14, wstęp 10 zł/osoba, honorujemy KDR
13.05 godz. 18.00 – Klub Filmowy Rewers, pokaz filmu „Drogówka”  
reż. W. Smarzowski i spotkanie z Izabelą Kuną, Klub Kultury w Józefosławiu,  
ul. Urocza 14, wstęp wolny
13.05 godz. 19.15 – XVI Piaseczyńska Wiosna Muzyczna, Camerata Vistula  
– koncert utworów Witolda Maliszewskiego, Kościół pw. NMP Wspomożenia 
Wiernych w Zalesiu Dolnym, wstęp wolny 

www.kulturalni.pl

\\\ Góra kaLWaria
13-14.05 – Turniej Rycerski w Czersku.  
Oprócz ekscytujących pojedynków na miecze i topory, 
pokazów konnych i łuczniczych można posłuchać koncertów muzyki dawnej,  
zakosztować dawnych specjałów a także kupić coś na jarmarku historycznym  
i obejrzeć średniowieczne obozowisko rycerskie. Wstęp na zamek 10/5 zł.
wystawy:
21.04-20.05 – Muzycy w batiku, Białka 9
22.04-21.05 – Jan Drewicz – wystawa malarstwa, Communio Graphis,  
Pijarska 40 

www.kulturagk.pl

\\\ kONsTaNciN-jeZiOrNa
11.05 godz. 18.00 – wieczór filmowy z Hanną Etemadi  
– Delegat – Jan Piekałkiewicz, KDK, ul. Mostowa 15, wstęp wolny
13.05 – Flis Festiwal, Ostroga na Wiśle
15.05 godz. 18.00 – Strefa Kobiet Pozytywnie Zakręconych
KDK, ul. Mostowa 15, wstęp wolny 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LesZNOWOLa
10.05 godz. 10.00 – Uroczystość rozdania nagród uczestnikom Rajdu 
„Szlakiem Naszej Historii”, CIS Magdalenka, ul. Lipowa 28
10.05 godz. 17.00 – Spotkanie z Magdaleną Bujanowską – dietetykiem  
w Klubie Seniora w Mysiadle
10.05 godz. 18.30 – Klub Podróżnika Po Horyzont: Polskie Andy – spotkanie  
z Robertem Szewczykiem, filia GOK Lesznowola, ul. Topolowa 2
10.05 godz. 18.30 – Po drugiej stronie mostu – Spotkanie Klubu Kobiet  
Panie Przodem, filia GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2
11.05 godz. 18.30 – Spotkanie Klubu Filmowego: Francuska Nowa Fala  
– Goddard, Bertolucci, Buñuel, filia GOK Lesznowola w Janczewicach,  
ul. Jedności 99 a
12.05 godz. 10.00 – Koncert dla maluszków „Muzyczne opowieści i zabawy 
babuni – Wielka wyprawa – gitara” w Klubie Rodziców, filia GOK Lesznowola  
w Mysiadle, ul. Topolowa 2
12.05 godz. 18.00 – Wystawa Malarstwa Mieczysławy Izdebskiej-łazorek. 
Galeria PASAŻ w filii GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2
14.05 godz. 17.00 – Wieczór finałowy II Edycji LFH, siedziba GOK Lesznowola  
w Starej Iwicznej, ul. Nowa 6
14.05 godz. 16.00 – Bajkowa Niedziela, filia GOK Lesznowola w łazach,  
ul. Przyszłości 8
17.05 – Bezpłatne badanie wzroku dla Seniorów i nie tylko, filia GOK 
Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2
17.05 godz. 18.00 – Wykład w Klubie Seniora w Mysiadle pt. „Papierowy  
tygrys strachu”, filia GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2

www.gok-lesznowola.pl

\\\ TarcZYN
Kino za Rogiem, ul. J. Stępkowskiego 17:
12.05 godz. 18.00 – Chocolat
13.05 godz. 12.00 – Jak zostać kotem

www.gok-tarczyn.pl

\\\   KA lEN DA RIUM KUl TU RAl NE\\\ PIASECZNO

\\\ GÓRA KALWARIA \\\ ZAlESIE DOlNE

\\\ sONiamiki  
12 maja (piątek) godz. 20.00 – sONiamiki (Off spring 
intro – zwiastun OFF-spring Festivalu)

Soniamiki – to pseudonim artystyczny  Zofii Mikuckiej, 
polskiej piosenkarki, basistki i autorki tekstów. W listopadzie 
2009 roku miał premierę  jej debiutancki album studyjny 
zatytułowany „7pm”, który został wydany pod szyldem wy-
twórni Moanin’ Music, mającej swoją siedzibę w Berlinie. Po 
premierze albumu Soniamiki wyruszyła z płytą w trasę kon-
certową po Niemczech a utwór „Piżamka” znalazł się na albu-
mie kompilacyjnym pt. Dzień kobiet – Muzyka jest z Wenus, 
na którym znalazły się także utwory takich wykonawczyń, 
jak  Maria Peszek, Katarzyna Nosowska czy Gaba Kulka. Od 
tej pory artystka z powodzeniem koncertuje  na offowych 
scenach Europy.

Koncert Soniamiki kończy cykl wydarzeń kulturalnych 
w ramach OFF-spring Intro zwiastującego  nadejście II edycji 
OFF-spring Festival. W tym roku (9-11 czerwca)  w centrum 
Piaseczna  zobaczymy m.in. zespół ŻAL, Pablopavo i Ludziki, 
Teatr AKT, a także Sambora Dudzińskiego czy Magdalenę 
Sztencel. Więcej na www.kulturalni.pl.

W nadchodzący weekend ruszają dwa cykle imprez organizowanych przez piaseczyńskie centrum kultury. są to: „ry-
nek muzyczny” – czyli 11 koncertów plenerowych  na Placu Piłsudskiego – oraz XVi Piaseczyńska Wiosna muzyczna 
w kościołach dekanatu piaseczyńskiego. 

\\\ iX TUrNiej rYcerski   
Ośrodek kultury w Górze kalwarii oraz Bractwo rycerskie smocza kompania 
mają zaszczyt zaprosić Państwa w magiczną podróż w głąb historii, która 
rozgrywać się będzie w murach zamku w czersku w dniach 13-14 maja 2017.  

A tam: mrożące krew w żyłach pojedynki na średniowieczną białą broń, pokazy 
konne i łucznicze, koncerty muzyki dawnej, a także jarmark historyczny i średnio-
wieczne obozowisko rycerskie. Wszystko odtworzone z największym pietyzmem 
przez bractwa rycerskie i grupy rekonstrukcyjne z Polski i zagranicy, po to by na 
krótką chwilę tchnąć ducha dawnej świetności w wiekowe mury czerskiej warowni.

Tłem historycznym turnieju, jest wydarzenie mające miejsce w roku 1226, 
kiedy to książę Konrad Mazowiecki, chcąc uzyskać pomoc zbrojną w walce z nawie-
dzającymi nasze ziemie pogańskimi Prusami, sprowadza do Polski Zakon Krzyżacki. 
Ta kontrowersyjna, z dzisiejszego punktu widzenia, decyzja oraz towarzyszące jej 
wydarzenia są świetną okazją do wskrzeszenia, choć na chwilę barwnej i fascynu-
jącej epoki, znanej dziś głównie z filmów i książek.

\\\ ZaPrOsZeNie   
W najbliższą niedzielę, 14 maja,  
w kolonii artystycznej odbędzie się 
spotkanie z konradem szołajskim – 
reżyserem i pisarzem.   

Spotkanie będzie poświęcone Mi-
chalinie Wisłockiej.

– Konrad Szołajski napisał jakiś czas 
temu książkę poświęconą Wisłockiej, 
kilkanaście lat temu zrobił także doku-
ment jej poświęcony. Będziemy mieli 
okazję obejrzeć fragmenty tego filmu 
– mówi Mira Walczykowska.

Zapraszamy w niedzielę 14 maja  
o godz. 17.00 do Kolonii Artystycznej,  
ul. Dębowa 3, Zalesie Dolne.

uzupełnionymi prelekcjami dotyczącymi teorii i historii 
muzyki. 

Camerata Vistula to zespół wybitnych instrumentalistów 
– solistów i kameralistów. Trzon tej nietypowej składem 
grupy – unikalnej w skali kraju, a nawet Europy – tworzą 
sekstet smyczkowy, kwintet instrumentów dętych oraz for-
tepian. Taki skład umożliwia przedstawienie słuchaczom 
wielu dzieł kameralistyki światowej. W repertuarze zespołu 
znajdują się dzieła kameralne powstałe od późnego baroku 
do współczesności, z uwzględnieniem najnowszych utwo-
rów polskich kompozytorów współczesnych, m.in. Witolda 
Maliszewskiego.

Maliszewski był polskim kompozytorem i nauczycie-
lem. Wykształcił wielu muzyków światowej sławy. Zmarł  
w Zalesiu w wieku 66 lat, został pochowany w Piasecznie,  
na cmentarzu parafialnym przy ul. Kościuszki.

Kolejne koncerty z cyklu Piaseczyńskiej Wiosny Mu-
zycznej:
20.05 godz. 19.15 – Yuko kawai – koncert chopinowski  
(Kościół pw. Świętej Anny w Piasecznie, Pl. Piłsudskiego)
27.05 godz. 19.15 – ars NOVa – mistrzowie Dawnej mu-
zyki Polskiej (Kościół pw. Matki Bożej Różańcowej w Pias- 
ecznie, ul. Słowicza)

Cały cykl poprowadzi znana z koncertów Filharmonii 
Narodowej Malina Sarnowska.

Partnerem Piaseczyńskiej Wiosny Muzycznej jest Labo-
ratorium Kosmetyczne Dr Irena Eris.

\\\ XVi PiasecZYńska WiOsNa mUZYcZNa  
W sobotę, 13 maja o godzinie 19.15 odbędzie się pierw-
szy koncert w ramach XVi Piaseczyńskiej Wiosny mu-
zycznej. camerata Vistula zagra utwory Witolda mali-
szewskiego. (kościół pw. NmP Wspomożenia Wiernych 
w Zalesiu Dolnym). 

To już XVI odsłona Piaseczyńskiej Wiosny Muzycznej, 
czyli koncertów  muzyki poważnej, chóralnej i kameralnej 

KOnKurs Wygraj wejściówki do pierwszego w Piasecznie pokoju ucieczki!
Odpowiedzi wraz ze swoim imieniem i nazwiskiem należy wysłać  
w czwartek od godz. 12.00 na numer telefonu 501 091 480. 
 
Trzy pierwsze osoby, które udzielą poprawnej odpowiedzi, wygrają jedną  
z trzech trzyosobowych wejściówek do Excite Escape Room w Piasecznie.

Odpowiedz na pytania:
1.  Jaką nazwę nosił bieg zorganizowany w Piasecznie 3 maja 2017 roku?
2.  Podaj przynajmniej 3 pikniki, których współorganizatorem jest  

w tym roku „Przegląd Piaseczyński”.
3.  Jak nazywa się rubryka, w której felietony pisze Ryszard Pako Fajer?
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Walczą dalej

Smuda 
może się uczyć

Grindy na Bielawskiej 

\\\ POWIAT

Sytuacja w IV lidze prezentuje 
się naprawdę ciekawie.

W okresie od 28 kwietnia do 7 maja 
zostały rozegrane aż trzy kolejki 

rozgrywek IV ligi. Nie brakowało w nich 
emocji.

Po dwóch dotkliwych porażkach 
po 0:4 z Bronią Radom na wyjeździe 
oraz z rezerwami Znicza Pruszków na 
własnym boisku Klub Sportowy Kon-
stancin zdołał się podnieść z kolan i w 
rocznicę uchwalenia Konstytucji 3 Maja 
rozgromił w Oborach znajdującą się w 
środku stawki Błoniankę Błonie. O ile 
mecz ze Zniczem był po prostu fatalny 
w wykonaniu piłkarzy trenera Tomasza 
Citkowicza i w masie błędów ze strony 
obrońców ciężko było odnaleźć powo-
dy do optymizmu, o tyle z Błonianką 
rozegrali oni znakomite zawody. Na 

pewno wiele dał powrót do pierwszej 
jedenastki środkowego obrońcy Alek-
sandra Jaskólskiego i świetna forma 
najlepszego strzelca drużyny Emila 
Wrażenia, który niestety dał się spro-
wokować i po chamskim odepchnięciu 
przeciwnika otrzymał czerwoną kartkę, 
w głupi sposób osłabiając swój zespół. 
KS pokazał jednak charakter i grając w 

9 na 10 – druga żółta kartka dla Macieja 
Rybaczuka – przy wyniku 3:0... stworzył 
sobie kolejne stuprocentowe sytuacje, 
których jednak nie udało się wykorzy-
stać.

Tydzień później Konstancin wyje-
chał na spotkanie z będącą w czołówce 
Pilicą Białobrzegi, której bramki strzeże 
były golkiper reprezentacji Polski i Po-
lonii Warszawa Sebastian Przyrowski. 
Mecz był wyrównany i zakończył się 
wynikiem 1:1. Dodajmy, że to goście 
prowadzili do 82 minuty za sprawą 
trafienia Macieja Rybaczuka. Obecnie 
Konstancin zajmuje 14 pozycję w tabeli, 
mając na swoim koncie 33 punkty.

Dużo lepiej wygląda sytuacja punk-
towa drużyny MKS Piaseczno, której 
jednak nie udało się ostatnio zgarnąć 
trzech punktów. Siódmy zespół ligi (42 
oczka) zremisował bezbramkowo w 
derbach powiatu ze Spartą Jazgarzew, 
a później w ostatnich minutach urato-
wał remis z Promną, kiedy to do siatki 
rywali trafił Dominik Witkowski oraz 
Filip Jadacki. W ostatniej kolejce zaś 
Piaseczno uległo na własnym boisku 
Mszczonowiance Mszczonów 1:3. Dru-
żyny z czoła tabeli są obecnie chyba zbyt 
mocne dla naszych klubów, ponieważ 
również i ósma w tabeli Sparta Jazga-
rzew nie dała rady liderowi z Sulejówka, 
który rozbił ją 3:0.

Tekst i zdjęcia rL

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

W trakcie zawodów mogliśmy 
obejrzeć najprzeróżniejsze 
ewolucje skateboardowe.

W ostatnim dniu kwietnia na tere-
nie znajdującego się przy ulicy 

Bielawskiej w Konstancinie-Jeziornie 
skateparku odbyły się zawody desko-
rolkowe o nazwie „3-Riple Contest”. 
Chociaż był to turniej dla amatorów, 
to jednak poziom uczestników zdecy-
dowanie robił wrażenie, a całemu wy-
darzeniu towarzyszyła bardzo ładna 
pogoda.

Zawodnicy rywalizowali w trzech 
konkurencjach: przejazd, kung-fu skate 
oraz najwyższe ollie. Do wygrania były 
deski, kółka, łożyska, a także koszulki. 
Mogliśmy obejrzeć między innymi: 
grindy (ślizg po murku, krawędzi ele-
mentu skateparku) – zarówno te naj-
prostsze, czyli 50-50, jak i również te 
trudniejsze typu Salad Grind, Nosegrind  
– ollie (podskok z deskorolką) czy też 
kilka innych sztuczek. Niezwykle efek-
townie wyglądały skoki nad tzw. „sto-
nerem”.

Następne zawody deskorolkowe 
odbędą się już 28 maja w Piasecznie.

Tekst i zdjęcia rafał Lipski

\\\ POWIAT

W przeciwieństwie do byłego 
selekcjonera reprezentacji 
Polski szkoleniowcy 
czwartoligowych zespołów 
zwracają uwagę na analizę gry 
swoich rywali.

T rener Franciszek Smuda w jednym 
z niedawnych wywiadów podzielił 

się swoją dosyć kontrowersyjną opi-
nią na temat obserwacji drużyny prze-
ciwnika. Choć „szpiegowanie” zespołu 
rywala w europejskim futbolu jest na 
porządku dziennym, a prasa niejedno-
krotnie publikuje zdjęcia największych 
fachowców wśród trenerów, którzy 
na trybunach próbują dostrzec pewne 
mankamenty, by potem tę wiedzę wy-
korzystać, obecny szkoleniowiec Gór-
nika łęczna ma nieco inne podejście.

\\\   Groźny jest makaay
Na pytanie zadane przez dzienni-

karza „Przeglądu Sportowego” w wy-
wiadzie z 13 marca, czy Smuda znał 
wszystkich piłkarzy, gdy pierwszy raz 
wchodził do szatni Górnika, były selek-
cjoner odpowiedział, że „niektórych to 
na wylot”, choć nie wszystkich kojarzył, 
gdyż grali w Ekstraklasie, ale on nigdy 
nie patrzy na przeciwników.

– Można w Lechu zapytać o moje 
podejście. Nic się nie zmieniło. Mieli-
śmy swój zespół i na tym bazowaliśmy. 
Nigdy dokumentnie nie analizowaliśmy 
przeciwnika. Pamiętam rozterki przed 
meczem z Grasshoppers. „To nie jest 
daleko, może pojedziemy ich zobaczyć” 
– zastanawiali się. „Do Szwajcarii to 
można jechać konto założyć. Na takie-
go przeciwnika jak z Grasshoppers nie 
trzeba. Damy sobie radę, mamy silny 
zespół”. Przyjechali i sześć im wrzucili-
śmy. Zaoszczędziliśmy czas, auto, ben-
zynę, zdrowie – dodał szkoleniowiec, 
kiedy prowadzący wywiad zapytał, czy 
skupianie się na sobie nie jest może aby 
błędem. – W jakimś stopniu trzeba znać 
system gry rywala. Ale ja chcę tak przy-
gotować drużynę, żeby miała swój styl i 
nim się przeciwstawiała. W Lechu gra-
liśmy z Feyenoordem o wyjście z grupy. 
No i co? Nie pojechaliśmy. Obejrzeliśmy 
płyty z ich meczami, wiedzieliśmy, że 
groźny jest Makaay. Mieliśmy swój po-
mysł i pyknęliśmy ich tam. Potem ska-
kali z rozpaczy do tych fos na stadionie 
– kontynuował.

Tak właśnie wyglądała analiza ry-
wala przed meczami Lecha Poznań w 
Pucharze UEFA – „groźny jest Makaay”. 
Dziwi więc, dlaczego trenerzy najlep-
szych klubów świata poświęcają wiele 
godzin na ten aspekt, skoro w ich przy-
padku wiadomo, że w ich ligach każdy 
zawodnik jest groźny... Nie umniejsza-

jąc nic selekcjonerowi, który obecnie 
próbuje uratować łęcznian przed spad-
kiem z Ekstraklasy, w tej kwestii mógłby 
wziąć jednak przykład z Josepa Guar-
dioli czy Jose Mourinho, aczkolwiek i nie 
tylko, gdyż również w niższych ligach 
trenerzy wykazują się pod tym wzglę-
dem dużym profesjonalizmem.

\\\   Przewidzieć ruch  
przeciwnika

Szkoleniowiec klubu MKS Piasecz-
no Tomasz Grzywna uważa, że najważ-
niejszą rzeczą jest realizacja własnych 
założeń taktycznych, jednakże zwraca 
on również uwagę swoim piłkarzom na 
pewne elementy w grze rywala. 

– Dla mnie najważniejszy jest mój 
zespół i realizacja założeń taktycz-
nych. Jednak dużą uwagę zwracam 
na przeciwnika, staram się przekazać 
zespołowi wszystkie informacje, które 
posiadam o rywalach, najważniejsze za-
gadnienia (mocne, słabe punkty, sposób 
prowadzenia gry, indywidualności, stałe 
fragmenty gry). Jest to pomocne i po-
zwala zespołowi lepiej przygotować się 
do rywalizacji sportowej – mówi nam 
Tomasz Grzywna.

Podobnego zdania jest Mariusz 
Szewczyk – były trener pierwszej dru-
żyny Klubu Sportowego Konstancin, z 
którą w zeszłym sezonie zajął trzecią 
pozycję w ligowej tabeli i do końca wal-
czył o awans do III ligi.

– Ja jeździłem na mecze obserwo-
wać przeciwnika, najchętniej oglądałem 
te zespoły, które mniej znałem. Okolicz-
ne drużyny znałem bardzo dobrze, ale 
warto było sprawdzić, w jakiej formie są 
poszczególni zawodnicy, czy może któ-
ryś popełnia dużo błędów. Tak samo ze 
stałymi fragmentami gry jak rzut rożny, 
rzut wolny, pamiętam, że jedna z drużyn 
miała kilka wersji rozegrania rzutów 
różnych, ale robili to za każdym razem 
w tej samej kolejności. Dzięki obserwa-
cji wiedzieliśmy, jak będą je rozgrywać 
i sami przeciwnicy byli zaskoczeni, że 
przewidujemy każdy ich ruch. Kolejną 
rzeczą jest to, że niektórzy zawodnicy 
lubią wiedzieć, kogo mają naprzeciwko 
siebie i z kim walczą. Większość trene-
rów obserwuje spotkania, żeby prze-
widzieć pewne sytuacje i jak najlepiej 
przygotować siebie i swoich zawodni-
ków do meczu – zauważa Mariusz Szew-
czyk. – Myślę, że dużo rzeczy ma wpływ 
na wynik i obserwacja przeciwnika też 
jest jedną ze składowych, które na niego 
wpływają – dodaje.

Nie można się oszukiwać – w na-
szym kraju w wielu meczach o końco-
wym rezultacie spotkania często decy-
duje przypadek i zawsze trzeba starać 
się odszukiwać oraz wykorzystywać jak 
najwięcej słabych punktów drugiego 
zespołu. W związku z tym niezwykle 
cieszy fakt, iż analizą rywala zajmują się 
nasi szkoleniowcy na poziomie niższych 
lig. Jak widać, pod tym względem IV liga 
wcale nie jest gorsza od Ekstraklasy...

Tekst i zdjęcie rafał Lipski

Obie drużyny dobrały się kolorystycznie

Sędzia meczu z Błonianką pokazał aż trzy czerwone kartki

Skok nad stonerem

Wiedza dotycząca stałych fragmen-
tów często jest na wagę złota

Latania nie było końca

Zawodnicy „grindowali” na potęgę

Niezwykle cieszy fakt,  
iż analizą rywala zajmują 

się nasi szkoleniowcy  
na poziomie niższych lig 
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P raca biurowa wymaga od nas syste- 
matyczności, elastyczności, koncen- 

tracji, umiejętności działania pod presją 
czasu i odporności na stres. Często musi- 
my coś zanotować, poprawić, przygoto-
wać, a nie możemy przypomnieć sobie, 
gdzie położyliśmy długopis czy zszy-
wacz. Pracodawcy i sami pracownicy 
przyznają, że nieodpowiednio przygoto-
wane miejsce pracy może obniżać efek-
tywność. Oto kilka prostych porad, któ- 
re pomogą uporządkować naszą prze-
strzeń pracy. Na pewno przyda się to oso- 
bom, które pracują w roli sekretarek, asy-
stentek albo prowadzą firmę w domu. 

Najlepiej pracuje się w uporząd-
kowanej przestrzeni. Wtedy nie tylko 
czujemy się lepiej, lecz także jesteśmy w 
stanie szybko zlokalizować najpotrzeb-
niejsze przedmioty. 

– Kiedyś na biurku miałam wiele 
rzeczy – karteczki, notatnik, kalku-
lator, masę długopisów i zakreślaczy. 
Z czasem przedmiotów zaczęło robić 
się coraz więcej, aż nagle zdałam sobie 
sprawę z tego, że z większości z nich 
nie korzystam na co dzień, więc rów-
nie dobrze mogą leżeć w szufladzie. Od 
niedawna zaczęłam stosować zasadę 
„im mniej, tym lepiej” i polecam wszyst-

kim – mówi Marta, która pracuje jako 
sekretarka.

Na biurku powinny znajdować się 
tylko te przedmioty, które są nam nie-
zbędne. Warto pozbyć się rzeczy, któ-
rych używamy sporadycznie. 

Jeśli pracujemy przy komputerze 
powinniśmy zachować odpowiednią 
odległość oczu od monitora. Według 
zaleceń jest to około 60 cm. Jeśli moni-
tor jest większy, odległość też powinna 
być większa. 

Najlepiej, gdy nad biurkiem może-
my powiesić tablicę korkową, a na niej 
najważniejsze notatki czy kalendarz. 
Jeśli nie mamy takiej możliwości, po-
starajmy się zorganizować przestrzeń 
tak, by znaleźć choć fragment ścianki 
działowej czy szafki, na którym można 
będzie powiesić najważniejsze rzeczy – 
choćby terminarz spotkań i plan zadań 
na cały tydzień.

Równie ważne jak biurko jest wy-
godne krzesło. Polecane są obrotowe 
krzesła na kółkach, z podłokietnikami i 
oparciem. Dzięki niemu można nie tylko 
łatwo się przemieszczać, lecz także re-
gulować jego wysokość i dostosowywać 
je do naszego wzrostu. 

W miejscu pracy powinno się za-
dbać o to, by w pomieszczeniu było jak 
najwięcej naturalnego światła. Należy 
więc przesunąć meble, by nie zasła-
niały okien. Dzięki temu poczujemy 
się pełni energii. Najlepiej pracuje się 
w miejscach, które pomalowane są na 
jasne kolory. Beże i pastele rozluźniają. 
Ciemne kolory kojarzą się negatywnie i 
mogą powodować senność. 

Życzymy udanej pracy!

Redakcja

Perfekcyjne 
miejsce pracy
Jak powinno wyglądać biurko, byśmy mogli pracować efektywnie? 
Oto kilka porad.

KoLEjny DoDATEK

17 MAjA 
TEL. 501 091 480
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Bar Sonia poszukuje osoby do pracy  
na stanowisku - pomoc kuchenna  

Mysiadło ul. Osiedlowa 2a  
tel 516516400 / 731110278 

zatrudnImY panIą  
dO dELIKATESÓW.  

józefOsław-pIasecznO  
504-701-854

Panią do sklepu z odzieżą używaną  
w Piasecznie, na 1/2 etatu.  
Tel-513 044 702, 608 453 006

Do prowadzenia domu. Wymagane  
dobre gotowanie i prawo jazdy.  
tel- 660 416 575

Praca z dziećmi/animator (uczeń/
student) Runów pod Piasecznem 
660693307

Zatrudnię magazyniera dzienna zmiana 
5-13 praca w warunkach chłodniczych, 
przyjęcie oraz rozstawienie towaru wy-
nagrodzenie netto 2200 zł. Piaseczno 
Techniczna 2 hala J Baltic Trade kon-
takt telefoniczny w godzinach 8-12  
515-090-488

Zatrudnię do rozbioru kurczaka z do-
świadczeniem dzienna zmiana 6-14 
praca w warunkach chłodniczych,  
wynagrodzenie netto 3000 zł. Pia- 
seczno Techniczna 2 hala J Baltic Trade  
kontakt telefoniczny w godzinach 8-12 
515-090-488

Zatrudnię magazyniera nocna zmiana 
20-4 praca w warunkach chłodniczych, 
kompletacja zamówień wynagrodzenie 
netto 2500 zł. Piaseczno Techniczna 2 
hala J Baltic Trade kontakt telefoniczny 
w godzinach 8-12 515-090-488 

Pracuj jako Opiekunka seniorów w Niem-
czech. Nie znasz języka? Organizujemy 
kursy językowe bez kaucji. Zapisz się już 
dziś! Po kursie praca gwarantowana!  
Tel: 501-356-229 PROMEDICA24

Poszukiwany Pracownik Magazynu bez 
uprawnień. Miejsce pracy: Młochów. 
Stawka:16 zł brutto/h. Praca w godzi-
nach 6-14,14-22, od poniedziałku do 
piątku. Kontakt: 508040031

Szkoła Języków Obcych Elephant  
w Mrokowie - gmina Lesznowola, 
zatrudni od września lektorów języka 
angielskiego. CV prosimy przesyłać  
na adres info@elephant.edu.pl

Opiekunka do Żłobka, nauczyciel do 
przedszkola w Baszkówce k/Piasecz-
na. CV: kadra.przedszkole@interia.pl  
22 7578083

Zatrudnię pracownika magazynowego  
- praca fizyczna. tel. 502 782 558

Zatrudnię pomoc kuchenną do pracy  
w Konstancinie. Tel. 508 318 341

Zatrudnię magazynierów nocna zmiana 
(Piaseczno) 515 090 488

Ekspedientka - Cukiernia Buchman, 
Konstancin-Jeziorna. tel-607 090 116

Zatrudnię fryzjęra/kę. Wólka Kozodaw-
ska tel. 608 589 412

Pralnia w Piasecznie zatrudni kobiety. 
tel: 575-942-929.

Zatrudnię stolarza, Dawidy Bankowe. 
tel-606-336-543

Praca od zaraz, Call Center Góra Kalwaria 
oraz Warszawa. tel-730 266 999

Pomocnika i lakiernika sam. od zaraz 
605784575

Kasjer na Stacji Paliw w Tarczynie 
605276594

Praca dla szwaczki Stefanowo  
698-430-781

zatrudnię ekspedientki spożywczy 
„groszek” ustanów, bobrowiec,  
gołków, tel. 508 23 85 86 

magazyniera do sklepu spożywczego 
w ustanowie, tel. 602 601 676

zatrudnię osobę do przyjmowania  
i wykładania towaru do sklepu  
spożywczego „emilka” w ustanowie, 
tel. 602 601 676 

Pracownik budowlany  
z zakwaterowaniem, tel. 502 380 635

Cukiernika, pomoc, osobę  
do sprzątania, tel. 608 079 659

Zatrudnię osobę do pakowania,  
praca w okolicy Piaseczna. CV na adres 
email: sebastian.romanowski@ 
neomedpolska.pl

Firma wod-kan zatrudni operatora  
koparki i koparko-ładowarki, monterów 
sieci wod-kan. tel.601 522 969

Zatrudnię mężczyznę do obsługi ma-
szyn oraz pomocy na magazynie, 
wymagane prawo jazdy kat. B, mile  
widziane uprawnienia na wózek wid-
łowy. Praca w okolicy Piaseczna, CV na 
adres email: sebastian.romanowski@
neomedpolska.pl

USŁUgI 

Laureat Perły Mazowsza 2016 sala  
weselna Biały Dworek w Prażmowie  

– zapraszamy tel. 722 202 966  
www.salaweselnaprazmow.pl 

Doświadczona niania na weekendy. 
Niemobilna. Góra Kalwaria.  
Tel- 668 974 728

dachy, naprawy dachów ,rynien, ko-
minów. mycie dachów i elewacji. wy-
najem podnośnika koszowego  
z operatorem.603308185.

usługi koparkowe. przewóz piachu, 
żwiru i tłuczniu. tel. 605 825 237,  
603 357 962

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480 

transport, przeprowadzki.  
tel-511 726 698

AABRAXAS - tłumaczenia  
tel. 22 711 64 26 , 607 685 074

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Oczyszczanie działek, zakładanie  
trawników, ogrodnicze 519 874 891 

Docieplenia budynków.  
Doświadczone ekipy. Konkurencyjne 
ceny. 602-482-572

Profesjonalna korekta lakieru samocho-
dowego - POLERKA. Tel. 513 933 115

Glazurnictwo, układanie paneli,  
malowanie. Tel. 513 933 115

Ogrody-Koszenie trawnika 603315531

TYNKI AGREGATEM 533125444

Tynki tradycyjne, gipsowe 604415352 

GEODETA tel. 516070915

studnie 601 231 836

Dachy, podbitka 692194998

Wycinka drzew 574 981 370

sprzedaż, profesjonalny montaż  
i czyszczenie klimatyzacji.  
tel-696 04 40 04

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  

Krycie dachów, naprawy,  
tel. 511 928 895  

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Wylewki agregatem, tel. 668 327 588

Ocieplanie poddaszy pianą pur,  
tel. 668 327 588

Remonty - budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Docieplanie budynków, tanio, solidnie, 
tel. 507 768 230

Dachy papa termozgrzewalna,  
tel. 502 473 605

Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Remonty, tel. 505 970 480

Glazurnicze, tel. 660 130 799

Glazurnictwo, łazienki, wykończenia 
kompleksowo, tel. 577 988 800

Hydrauliczne, tel. 660 130 799

Rynny, daszki, tel. 512 256 799

KUPIĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki, 
pocztówki, tel. 504 017 418

SPRZEDAM 

Tuje żywopłotowe: szmaragd, kórnik, 
brabant, tanio. Gołków, 501679121

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 602 77 03 61

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 791 394 791

NIERUCHOMOŚCI WyNAJEM

Budynek wolnostojący,  
(parter-produkcyjno-magazynowy,  

piętro-mieszkalne) ok. 400m2,  
wszystkie media. Zalesie Dolne.  
tel-601 221 644, 601 223 972 

wynajmę pow. magazyn 400m2,  
biuro 400m2, plac 3000m2.  
wola gołkowska. tel. 603770229

Noclegi od 8 zł + 574661588 

Mieszkanie 60 m2 w Baniosze  
tel. 510 427 063

Dla PAR 2x300+ 797799002 

Magazyny w Antoninowie ochrona  
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
sprzedam działkę budowlaną w solcu. 
pow. 2550m2 tel. +33 663 666 586

Ostatni segment 125m z garażem, 
ogródek. Promocyjna cena. Góra  
Kalwaria tel.602 235 219

Sprzedam 2 działki rolne:6500m2  
i 4600m2 Czersk/Pólko cena-20zł/m2 
tel: 510780088

segment w centrum góry Kalwarii 
– tel. 602 810 143

tanio pół bliźniaka w czersku  
– tel. 602 810 143

Sprzedam działki nad jeziorami  
od 900m2, 140km od Warszawy, linia 
brzegowa, media, www.cesardzialki.pl, 
tel. 605 099 422

BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM NAROŻNĄ 
DZIAŁKĘ 715 M KW W ZALESIU  
DOLNYM PRZY GŁÓWNEJ DRODZE  
TEL. 501 156 766

Działka budowlana 1000 m2 Prażmów, 
tel. 602 77 03 61

Ostatnie bliźniaki 8km od piaseczna  
i góry Kalwarii z dużą piękną działką 
powyżej 1500m2. 489 000zł stan  
deweloperski, instalacje, ogrodzenie. 
tel.791 130 132. www.ogrodynarni.pl

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut. Tel-500 012 598

ZDROWIE 

Pijawki lekarskie, larwoterapia,  
Konstancin-Jeziorna, Piasta 21, 
602793303 www.hirudolek.com.pl

LECZENIE PIJAWKAMI, RUNÓW  
UL. SOLIDARNOŚCI 49, tel-516 172 275

Dom opieki Piaseczno Tel: 601 870 594, 
22 75 72 019

Protezy zębowe 450 zł, tel. 508 357 334

GASTRONOMIA 

Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a,  22 717 00 00

TURYSTYKA 

7 DNI Z WYŻW MAZURY LAS JEZIORO 
www.szczepankowo.pl tel 896211780

FINANSE 

Księgowość, PIT, tel.601-814-071

OGłOSZENIA
O g ł O s z e n I e
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I BIEG Z PASJĄ  
I BIEG Z PUPILEM
3 CZERWCA 2017

IX FROG RACE 

3 WRZEŚNIA 2017

IV BIEG ULICZNY 
JÓZEFOSŁAWIA I JULIANOWA 

11 CZERWCA 2017

BIEG ŚW. FRANCISZKA
  

8 PAŹDZIERNIKA 2017

IX BIEG PAPIESKI

12 MAJA 2017

EKIDEN – II MARATON POWIATU 
PIASECZYŃSKIEGO SZTAFET 

17 CZERWCA 2017

BIEG ZŁOTYCH LIŚCI

15 PAŹDZIERNIKA 2017

PIASECZYŃSKA PIĄTKA 

27 MAJA 2017

BIEG ŚW. JANA

18 CZERWCA 2017

CROSS MIKOŁAJKOWY 

10 GRUDNIA 2017

www.pikniki .ramzesonline.pl       facebook.com/piknikirodzinne

Pikniki, rodzinne weekendy,  
zawody sPortowe  

– w 2017 roku nie będziecie się nudzić.  
Zachęcamy do udziału!

Zapraszamy firmy i przedsiębiorców do wspierania nas w nowych,  
ciekawych inicjatywach – szczegóły pod nr tel. 501 091 480.

J ak co roku celem imprezy były upa-
miętnienie rocznicy uchwalenia 

Konstytucji 3 Maja, a także populary-
zowanie biegania, aktywności fizycznej 
i zdrowego stylu życia.

Miłośnicy biegania mogli wystar-
tować w czterech kategoriach. Na naj-
młodszych czekał bieg krasnali na 100 
m, nieco starsi biegli już na 400 i 800 m. 
Gimnazjaliści zmierzyli się w biegu na 
1 milę (1609 m). Bieg Główny kobiet i 
mężczyzn na dystansie 1 mili wystarto-
wał po godz. 15.00. Wśród zawodników 
silną grupę stanowili przedstawiciele 
władz gminnych, z wiceburmistrz Han-
ną Kułakowską-Micha-
lak na czele, która po-
biegła z numerem je-
den. Wicestarosta po-
wiatu piaseczyńskiego 
Arkadiusz Strzyżewski 
biegł natomiast z nie-
pełnosprawną Natalią 
Jagielak, pokazując, że 
nawet będąc na wózku 
można być aktywnym. 
W Biegu Głównym 
triumfowali Krzysztof 
Wasiewicz i Aleksan-
dra Płocińska.

W tym roku z powodu prac na ul. Sie- 
rakowskiego zmieniono trasę biegu, wy- 
znaczając ją obok Komendy Policji. Na-
tomiast przed Biegiem Głównym odbyła 
się tradycyjna wspólna rozgrzewka.

– 17 edycja Piaseczyńskiej Mili po- 
kazała, że jest to bardzo popularna im-
preza. Organizujemy biegi dla różnych 
grup wiekowych, w tym dla najmłod-
szych. To naszymi śladami idą inne 

miasta – organizując od niedawna biegi 
dla dzieci. Co roku limit miejsc zosta-
je wyczerpany i w dniu biegu od biura 
zawodów odbija się dość spora grupa 
osób chcących wystartować w Mili. Chy-
ba powoli trzeba zwiększyć limit do pół 
tysiąca osób – przyznaje Wiesław Pa-
radowski ze Stowarzyszenia Kondycja. 
– Zaskoczeniem tegorocznej edycji był 
na pewno start aż szesnastu radnych.

Zarówno organizatorzy, jak i uczest-
nicy biegu nie mogą się już doczekać 
przyszłorocznej edycji. W tym roku na 
terenie gminy Piaseczno będzie jeszcze 
wiele szans, by wziąć udział w zawodach 
biegowych. Najbliższe to Piaseczyńska 
Piątka organizowana 27 maja.            aD

Siedemnasta 

Mila
W środę 3 maja odbyła się 
kolejna edycja Piaseczyńskiej 
Mili Konstytucyjnej.

Silna reprezentacja

Wspólna rozgrzewka


